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Més Ebre torna
amb l’edició d’avui

Després de les vacances, el ‘diariet’ ebrenc 
torna iniciant una nova temporada, més a 

prop dels 25 anys de la seva fundació.

                     P2

Fins a 87 autocars oferiran 30.500 places diàries durant 
els mesos que duri el tall ferroviari. El pla s’allargarà fins 

el 2 de març del 2025.

                     P3

Adjudicat el servei alternatiu
d’autobusos per les obres del 

túnel de Roda de Berà
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Cada any passa el mateix: 
el refrany es compleix i a 

l’agost, pels volts de la Mare 
de Déu, més o menys cap a 
la meitat del mes, a les 7 ja és 
fosc.
A veure, no és ben bé així, per-
què amb l’horari d’estiu, els re-
llotges tenen una diferència de 
dues hores respecte de l’hora 
solar. Per tant, no és a les 7 que 
és fosc (això passava fidelment 
en els temps dels nostres besa-
vis), sinó cap a les 9. Sigui com 
sigui, a aquestes alçades de l’any, 
les hores d’insolació disminuei-
xen el seu nombre, tot i que no 
la seva intensitat. Un parell de 
dies de treva i després, altre cop 
la calor i l’ambient xafogós més 
propi de l’estiu que no pas de la 
tardor que ja està a punt d’acon-
seguir-nos.
Ha començat el mes de setem-
bre i, com vam prometre fa unes 
setmanes, amables lectors i lec-
tores, el Diari Més Ebre torna a 
estar a la vostra disposició des-
prés d’uns dies de pausa. I aten-
ció, perquè estem a punt a punt 
d’arribar a la nostra edició 1200!, 
una xifra rodona de la que cal-
drà parlar. Això serà la setmana 
entrant.
Precisament, la setmana entrant 
serà important per al Diari, però 
també per moltes persones, per-
què concorren en l’espai de 7 
dies diversos fets importants, el 

primer dels quals, és la tornada 
a l’escola per als més petits. Serà 
dilluns dia 9 per als estudiants de 
primària i secundària, i a finals 
de setmana pels de batxillerat i 
cicles formatius. Un altre any es 
repetiran les escenes de nens 
i nenes retrobant-se, uns amb 
alegria i altres amb plors, perquè 
la duresa de tornar a la normali-
tat dels horaris i les obligacions, 
no és només cosa dels adults, 
sinó que els petits també ho 
senten i ho manifesten de diver-
ses maneres. Per sort, el disgust 
passa aviat i els i les mestres ini-
cien la seva labor perquè els pe-
tits aprenguin les matèries, però 
també perquè es sentin acollits i 
feliços a l’escola. I segur que el 
curs volarà.
L’altre fet important que succei-
rà la setmana entrant és la cele-
bració de la Diada de Catalunya, 

l’11 de setembre. Per a moltes 
persones és com una mena de 
vacancetes, especialment quan 
la Diada cau o bé a l’inici de la 
setmana o bé al final. En aquesta 
ocasió cau exactament enmig, 
què hi farem?.
La Diada és sinònim de diver-
ses accions de caràcter polític 
marcades per una agenda que 
es repeteix cada any: l’acte ins-
titucional de la Generalitat de 
Catalunya, l’ofrena floral al mo-
nument de Rafael Casanova, i a 
la tarda, manifestació pels car-
rers de Barcelona, habitualment 
organitzada per l’Assemblea, 
Òmnium i altres entitats adheri-
des. Veurem com va aquest any, 
perquè aquesta manifestació, 
convocada sota diversos lemes, 
és un baròmetre per copsar en 
quin estat es troba el pols inde-
pendentista del país. En altres 

memorables ocasions, aquesta 
manifestació ha convertit la Di-
ada en un fet noticiable a nivell 
internacional, i encara que les 
xifres de participació entre orga-
nitzadors i guàrdia urbana, ha-
bitualment difereixen en alguns 
milers de persones, el cas és que 
visualment, el mar de persones, 
senyeres, estelades i participants 
de diferents maneres, ha estat 
impressionant. Perquè omplir el 
Passeig de Gràcia o la Meridiana 
amb més d’un milió de persones 
(en un país de 7 milions) és una 
fita increïble. Per no parlar de la 
Via Catalana cap a la Indepen-
dència que va unir mans formant 
una cadena humana des del Per-
tús, al Vallespir, fins a Alcanar, tot 
seguint el traçat de la Via Augus-
ta i cobrint una distància de 400 
quilòmetres. Hi van participar 
1.600.000 persones. Això passa-
va l’any 2013 i va ser inoblidable.
Enguany però, el lema esco-
llit per esperonar el personal 
és totalment diferent: “Tornem 
als carrers”, el que indica que la 
mobilització i militància que en 
anys anteriors havia impulsat la 
manifestació de la Diada, està a 
casa. Circumstàncies, desacords 
polítics, un canvi de signe... i 
ara, l’esquerra independentista 
pateix perquè la participació de 
l’extrema dreta a la Diada no es 
normalitzi. Veurem què passarà, 
i temps tindrem per analitzar-ho.

Passarà la setmana entrantEDITORIAL

Després d’uns dies de vacan-
ces, tornar a la feina pot su-
posar un repte per a moltes 
persones. Atenció Primària 
ICS Terres de l’Ebre ofereix 
uns consells per facilitar 
aquest retorn amb una acti-
tud constructiva.
És important integrar-se en 
l’activitat professional aprofi-
tant l’energia renovada de les 
vacances. Atenció Primària 
ICS Terres de l’Ebre recomana 
començar aquesta etapa cen-
trant-se en els aspectes favo-
rables de la feina i reconnec-
tant amb la normalitat.
És aconsellable deixar un mar-
ge de temps entre el retorn a 
casa i la reincorporació a la 
feina per reprendre l’activitat 
laboral relaxadament. Així es 
redueix l’estrès i es recuperen 
els horaris regulars.
Un altre consell clau és con-

centrar-se en els aspectes que 
resulten motivadors de la fei-
na i pensar com potenciar-los, 
per exemple, involucrant-se en 
nous projectes engrescadors. A 
més, és important la comunica-
ció amb els companys i com-
panyes de treball i fomentar 
el treball en equip, ja que això 
pot facilitar molt el procés de 
transició. Després, és essencial 
establir prioritats, centrar-se en 
les més importants i deixar de 
banda les que no són crucials. 
Així s’evita el sentiment de so-
brecàrrega.
Finalment, cal recordar que 
tornar a la rutina no implica 
renunciar a les activitats que 
més agraden. És important tro-
bar temps per a activitats com 
llegir, pintar, fer esport o so-
cialitzar per tal de mantenir el 
benestar psicològic, millorar 
l’autoconfiança i enfortir les 

relacions socials. Igualment, 
cal tenir en compte que dormir 
bé, practicar exercici i tenir una 
bona xarxa de relacions socials 
és el principal antídot contra el 
malestar.

Recomanacions d’Atenció Primària ICS Terres de l’Ebre per 
tornar a la rutina després de les vacances

Amb aquestes recomana-
cions, Atenció Primària ICS 
Terres de l’Ebre desitja que el 
retorn a la feina sigui una ex-
periència lleugera i fàcilment 
assumible.
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Renfe adjudica el servei 
d’autobusos alternatiu per les 

obres del túnel de Roda de Berà
El consell d’administració de 
Renfe ha adjudicat a la Unió 
Temporal d’Empreses (UTE) 
Tarragona el servei d’auto-
busos que ha de garantir la 
mobilitat per als usuaris de 
ferrocarril del Camp de Tar-
ragona afectats pel tall ferro-
viari a causa de les obres que 
s’han de fer al túnel de Roda 
de Berà. 
L’import del contracte és de 
29,2 milions d’euros, es dis-
posarà de 87 autobusos i 

s’oferiran més de 600 circu-
lacions i 30.500 places diàries 
durant els cinc mesos de tre-
balls. 
Les línies afectades són l’R14, 
R15, R16, R17 i RT2. El pla de 
transport alternatiu comen-
çarà l’1 d’octubre i s’allargarà 
fins el 2 de març del 2025.
Segons ha informat Renfe en 
un comunicat, el servei per 
carretera cobrirà els trajectes 
entre Sant Vicenç de Calders i 
Tarragona.

11 de setembre
Diada Nacional de Catalunya

L’Assemblea Nacional Cata-
lana (ANC), Òmnium Cultu-
ral, l’Associació de Municipis 
per la Independència (AMI), 
el Consell de la República, la 
Intersindical, el CIEMEN i els 
CDR van fer públic ahir l’es-
pot de la manifestació de la 
Diada. Al vídeo, la veu dels 
carrers convoca tot l’inde-
pendentisme a mobilitzar-se. 
Serà enguany una Diada amb 
canvis al govern. En aquesta 
ocasió, el PSC ha retornat a 

la Generalitat, i al Parlament 
no hi ha majoria dels partits 
favorables a la desconnexió. 
Cal recordar que la manifes-
tació de dimecres dia 11  serà 
descentralitzada. Es farà a 
Barcelona, Girona, Tarragona, 
Lleida i Tortosa.
En general, a l’Ebre, dimecres 
es viuran actes commemora-
tius i de celebració de la jor-
nada. Hi haurà municipis com 
Tortosa o Flix on dimarts es 
celebrarà La Marxa de Torxes. 

                                                                                                           Exp. 4602/2024

El Ple d’aquest ajuntament, en sessió de data 29/02/2024, va aprovar inicialment l’Ordenança reguladora de l'ús, seguretat i conservació de les platges 
i La Junta de Govern Local d’aquest ajuntament, en la sessió de data 28/08/2024, va aprovar inicialment la modificació del Projecte d’Urbanització 
”Los Codonyers” d’Alcanar en l’àmbit dels carrers Onze de Setembre , Jaume I, Enric Granados i Tirant Lo Blanc d’Alcanar, en els termes que consten en 
l’expedient.
 

A aquests efectes s’obre un període d’informació pública d’1 mes, mitjançant edictes que s’han de publicar al Butlletí Oficial de la Província de Tarragona, 
a un dels diaris de premsa periòdica de divulgació en l’àmbit i a la pàgina web de l’ajuntament.

Durant el susdit termini aquest expedient estarà a disposició de qualsevol persona que vulgui examinar-ho, als efectes que presenten al·legacions i sug-
geriments que es considerin pertinents. (http://alcanar.cat).
 

Alcanar, 30 d'agost de 2024                                              L’ALCALDE,
Joan Roig Castell

 

ANUNCI DE L'AJUNTAMENT D'ALCANAR 
d’aprovació inicial de la modificació del Projecte d’Urbanització ”Los Codonyers” d’Alcanar 

en l’àmbit dels carrers Onze de Setembre , Jaume I, Enric Granados i Tirant Lo Blanc d’Alcanar.

Joan Castor Gonell: “L’Estratègia Delta és 
correcta i la continuarem desplegant”

El Govern mantindrà l’Estratè-
gia Delta i seguirà implemen-
tant-la. Així ho ha anunciat 
el nou delegat a les Terres de 
l’Ebre, Joan Castor Gonell, 
que ha pres formalment el re-
lleu del republicà Adam Tomàs 
aquest dimecres. “L’Estratègia 
Delta és correcta i la continu-
arem desplegant”, ha refermat. 
És la línia, que el nou execu-
tiu vol marcar al territori sen-
se trencar amb el llegat rebut. 
“No tenim cap intenció de ti-
rar res enrere ni modificar res, 
sinó que allò que tinguem tre-
ballat ho puguem aprofitar. Un 
dels problemes que hem tingut 
a les Terres de l’Ebre és que 
ens ha costat molt anar tots 
a la una i això ens ha impedit 
avançar més”. Gonell també 
s’ha compromès a “clarificar” 

RELLEU 

el funcionament dels Fons 
Nuclears. Les prioritats que, 
assegura, s’ha marcat el nou 
Govern pel territori passen per 
la “millora dels serveis públics 
bàsics, salut, educació i segu-
retat. També la qüestió de les 
infraestructures. Hem d’anar 
mirant el que tenim, aprofitant 
el treball que ja està fet. Estem 
en un moment bo i ple d’opor-
tunitats, amb els Fons Next 
Generation i de Transició Nu-
clear. Podem parlar de temes 
molt consensuats en l’àmbit 
del territori. Poder posar en 
marxa tot allò que està avan-
çat i preparat, treballant tots 
junts per aquestes millores. El 
territori té molt clar el que ens 
fa falta i necessitem”, fent una 
crida a treballar “des de l’acord 
i el consens”. (ACN)

Disaabte de dol al Parc Na-
tural del Delta per la mort 
del seu ornitòleg, David Bi-
gas Campas. Osonenc d’ori-
gen, era “un home de mun-
tanya que va descobrir el 
Delta molt jovenet, i a la que 
va poder ja no es va moure 
d’aquí. Un dels millors es-
pecialistes en ornitologia de 
l’Estat. Les mostres de con-
dolència han estat nombro-
ses per recordar un profes-
sional que ha deixat petjada.

Dol al Parc 
Natural del 

Delta

El Gran Concert de la Cinta 
previst per demà, 7 de setem-
bre, a les 20 hores a la nau 
central de la Catedral de San-
ta Maria de Tortosa, i titulat “A 
veu plena”, tindrà com a pro-
tagonistes els integrants de 
la Colla Jove de Dolçainers 
de Tortosa, amb una orga-
nització que anirà a càrrec, 
un any més, de la Reial Ar-
xiconfraria de Nostra Senyo-
ra de la Cinta. José Francis-
co Capera, primer Majordom 
de l’Arxiconfraria, creu que el 
concert reuneix una sèrie de 
condicionants que el fan es-
pecialment atractiu, “el so de 
la dolçaina el tenim molt in-
tegrat i resulta imprescindi-
ble en molts moments del 
programa festiu de Festes de 
la  Cinta. El  repertori que ha 
previst la Colla Jove de Dol-
çainers posa de manifest el 
vincle entre la seva música i 
les nostres festes, en l’any del 
seu 30è aniversari i després 
de tants anys acompanyant 
l’entrada de la processó”.

Gran Concert 
de la Cinta

L’exalcalde de Sant Jaume d’Enveja,
nou delegat del Govern a l’Ebre, assegura que 

intentaran aprofitar el treball i els projectes
de l’anterior executiu
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S’aprova la modificació puntual del POUM per fer realitat 
el projecte dels Josepets

El ple de l’Ajuntament de Tor-
tosa va donar llum verda, di-
marts en sessió extraordinà-
ria, a l’aprovació provisional 
de la modificació puntual del 
Pla d’Ordenació Urbanística 
Municipal (POUM) que afecta 
la fitxa 120 del catàleg d’edi-
ficis i conjunts urbans i rurals 
de caràcter històric, artístic i 
ambiental del municipi, que fa 
referència al Col·legi Sant Jo-
sep. La proposta es va apro-
var amb els vots dels grups de 
govern Movem Tortosa-PSC i 
ERC, amb el suport de la CUP, 
i va rebre el vot en contra de 
Junts per Tortosa.

PLE

“Un pas necessari per fer rea-
litat el projecte esportiu i cul-
tural dels Josepets, que comp-
ta amb una subvenció d’1,5 
milions d’euros del Ministeri 
d’Educació, Formació Profes-
sional i Esports”.
D’altra banda, el ple va aprovar 
una modificació pressupostà-
ria que permetrà finançar di-
verses actuacions. En aquest 
sentit, es destinaran 100.000 
euros a la xarxa de camins 
municipals; 51.804 a la instal-
lació de sistemes fotovoltaics 

EN UN MINUT

Tortosa va tancar dilluns els 
actes de les Festes de la Cin-
ta 2024, després de sis dies 
d’intensa activitat i amb un 
èxit de participació en tots 
els actes. L’alcalde de Torto-
sa, Jordi Jordan, i la regidora 
de Festes, Dolors Bel, han fet 
una valoració molt positiva 
de les festes majors que s’han 
desenvolupat amb civisme i 
sense incidències destaca-
bles. El concert de Quico el 
Cèlio, el Noi i el Mut de Fer-
reries, amb un parc ple a ves-
sar, i el castell de focs d’arti-
fici van posar, dilluns a la nit, 
el punt final a les Festes de la 

en equipaments municipals 
i 10.000 euros a la millora de 
les instal·lacions, entre altres 
accions. La modificació pres-
supostària va rebre el vot fa-
vorable dels grups del govern 
local, l’abstenció de la CUP i el 
vot contrari de Junts.
En un altre ordre de coses, el 
ple va aprovar els preus públics 
d’aparcament del pàrquing de 
la plaça Alfons XII per a l’any 
2024, amb el vot favorable de 
tots els grups, a excepció de 
Junts que es va abstenir.

La sessió plenària va 
aprovar la 

descatalogació d’una de 
les naus del complex que 

està en ruïna i ja ha 
perdut el valor 

patrimonial

Tortosa tanca les Festes de la 
Cinta amb un balanç positiu

Unes 8.000 persones 
van assistir al concert 
de Figa Flawas, i més 
de 3.000 al de Celtas 

Cortos al parc municipal 
Teodor Gonzàlez

se n’han seleccionat 199 de 
48 països diferents, si bé per 
raons de temps no es podrà 
visualitzar la seva totalitat. 
El festival arrenca el pròxim 
dia 13 i s’allargarà fins el 21 
de setembre, amb la presèn-
cia de directors, productors i 
professionals del cinema i el 
turisme d’arreu del món. Els 
films guanyadors es projec-
taran a la plaça de l’Absis el 
28 de setembre.

Terres Travel Festival: 150 
pel·lícules i documentals 
turístics durant nou dies

Cinta.
“Hem mantingut el model de 
festes encetat l’any passat amb 
un dia més d’actes i seguirem 
treballant en aquesta mateixa 
línia per la Cinta 2025”, ha ma-
nifestat l’alcalde Jordi Jordan. 

El Terres Travel Festival, de-
dicat al món de la producció 
audiovisual vinculada als vi-
atges i al turisme sostenible, 
projectarà a Tortosa unes 
150 pel·lícules en l’edició del 
seu desè aniversari. El cer-
tamen ha vist com enguany 
ha crescut considerable-
ment l’interès dels cineas-
tes per prendre part en el 
festival: unes 250 obres en 
total. D’aquestes, finalment, 

Finalment, el ple va aprovar la 
creació de la plaça de cap de 
gabinet d’alcaldia, amb el vot 
a favor dels grups de govern, 
l’abstenció de la CUP i el vot 
en contra dels regidors de 
Junts per Tortosa.
Segons informa ebredigital.
cat, la recreació de la figura 
del cap de gabinet a l’Ajun-
tament, en la figura del pe-
riodista Gustau Moreno, poc 
més d’un any després que 
aquest càrrec de confiança 
fos suprimit per l’actual equip 
de govern, va centrar bona 
part del contingut polític del 
ple.
El grup municipal de Junts va 
denunciar que el govern de 
MovemPSC i ERC “incremen-
tarà la despesa en càrrecs 
de confiança en un 42%”. És 
per este motiu que, Junts per 
Tortosa va votat en contra 
“de la recuperació de la pla-
ça de cap de gabinet. No per 
esta plaça en concret, sinó 
per l’increment de la despesa 
en els càrrecs eventuals que 
passen de dos a tres i que, a 
més, tenen un sou més ele-

* L’AJUNTAMENT DE TOR-
TOSA proposa l’advocat 
Càndido Jornet com a De-
fensor de la Ciutadania. La 
junta de govern local ha 
aprovat proposar al proper 
ple el nomenament de l’ad-
vocat tortosí per la seua tra-
jectòria com a jurista i acti-
vista social.

* TORTOSA programa una 
dotzena d’espectacles de 
carrer i en espais alternatius 
mentre s’executen les obres 
de l’Auditori. La programació 
de tardor del Teatre Auditori 
Felip Pedrell d’arts escèni-
ques arrencarà el 21 de se-
tembre amb ‘Amics’ de Daf-
nis Balduz i Anna Barroso.

* CAMPREDÓ. Exposició de 
pintures: Paisatges sentits 
d’Eduardo Gas. Del 8 al 15 
de setembre. Horari exposi-
ció: de 18 a 20h. Inaugura-
ció, diumenge a les 12 hores. 
Lloc: Espai Cultural la C de 
Campredó.

vat que en el passat mandat”. 
El regidor de Junts per Tor-
tosa, Òscar Ologaray, va dir 
que “durant l’inici de l’actual 
curs polític es va fer bandera 
de la reducció de càrrecs de 
confiança respecte al mandat 
anterior. Però amb el nou sou 
del cap de gabinet (48.500 
euros), l’increment dels cos-
tos pel que fa al capítol de 
càrrecs de confiança és del 
42%”. L’alcalde, Jordi Jor-
dan, va respondre dient que 
"al primer tram de Meritxell 
Roigé a l’alcaldia, durant el 
passat mandat, havia comptat 
amb tres càrrecs de confian-
ça, sumant-li l’actual regidor 
de l’oposició, Roger Pedret, 
com a gerent responsable 
dels World Sport Games. Per 
diverses raons, que es vulgui 
donar lliçons ara és surrea-
lista. En aquest govern actu 
al només hi ha una dedica-
ció exclusiva, mentre que en 
l’anterior n’hi havia dues. I el 
sou de l’alcalde ara és menor 
al que tenia Meritxell Roigé. 
Això de la hipocresia s’ho 
haurien de fer mirar”.
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El 18 d’octubre

PLE
El Dia de la Policia Local i Protecció Civil 
condecorarà 18 agents
Són 18 els i les agents que 
rebran felicitacions durant el 
Dia de la Policia Local i Pro-
tecció Civil d’Amposta, el 18 
d’octubre.  La proposta de 
condecoracions i  fel ic i ta-
cions als membres del cos 
de la Policia s’ha aprovat al 
ple extraordinari d’aquest 
mes d’agost, celebrat diven-
dres passat al matí. Entre els 
reconeixements hi haurà tres 
felicitacions públiques col-
lectives i tres medalles d’ho-
nor de bronze al mèrit per la 
professionalitat i implicació 
dels policies en diferents ac-
tuacions. La proposta s’ha 
aprovat per unanimitat.
També ha vist llum verda el 
conveni de concertació amb 
la Diputació de Tarragona i 
el document de planificació 
definitiu del Pla ImpulsDipta, 
que substitueix el PAM de la 
Diputació, a través del qual 
Amposta rebrà 1,3 milions 

d’euros per realitzar diferents 
accions, en un període de 
quatre anys. 
El punt s’ha aprovat amb 
l’abstenció de Som i Junts, i 
el vot a favor d’Esquerra.
D’altra banda, també amb el 

La dissenyadora 
Lara Serrano

Baz, Premi 
Amposta 2023

Darrere de la marca Laretta hi 
ha la dissenyadora i estilista 
ampostina Lara Serrano Baz, 
qui ha estat reconeguda amb 
el Premi Amposta 2023. Així 
ho va decidir aquesta setma-
na el jurat, integrat per repre-
sentants de la comunicació 
local, amb la voluntat de re-
conèixer les diferents fites 
aconseguides per Serrano, 
qui amb vint-i-sis anys ja ha 
portat els seus dissenys a la 
passarel·la de la 080 Barcelo-
na o en el Showroom Allianz 
EGO de Madrid. Tot i que va 
estudiar economia i la seva 
afició era el patinatge artís-
tic, arribant a ser campiona 
del món el 2019, Serrano va 
redirigir la seva carrera pro-
fessional cap a la seva passió 
per la moda, i avui ja compta 
amb dues col·leccions prò-
pies sota el segell de Laretta.

SOCIETAT

vistiplau del ple, amb l’abs-
tenció de Som Amposta i 
Junts i el vot a favor d’Es-
querra, s’ha aprovat la pròr-
roga del contracte per a la 
gestió del servei públic regu-
lar de transport urbà a càrrec 
de l’empresa Hife. Una pròr-
roga de cinc anys que, tot i 
fer-se en els mateixos termes 
que l’anterior contracte, in-
corporà millores en el ser-
vei com un nou vehicle, una 
aplicació mòbil de seguiment 
de l’estat de bus o noves pa-
rades, entre les quals la de 
Pla d’Empúries, i la possibili-
tat de fer altres canvis en les 
parades i rutes.

El festival Internacional de 
Cinema Fantàstic, de Terror 
i Gore, FangoFest, arriba als 
15 anys amb un programa 
de cinc dies en els quals els 
amants del gènere podran 
gaudir de més de 130 curt-
metratges i pel·lícules, de l’11 
al 15 de setembre, entre l’Au-
ditori de la Lira i el Casal. L’al-
calde d’Amposta, Adam To-
màs, posava en valor la feina 
de l’organització, encapçala-

FangoFest programa més de 130 curts i 
pel·lícules en la seva 15a edició

Habitatges 
d’emancipació 
juvenil del 
carrer Sant Roc
Els tres llogaters i llogateres 
dels habitatges d’emanci-
pació juvenil del carrer Sant 
Roc ja disposen de les claus 
dels pisos municipals. Aquest 
dilluns, l’alcalde, Adam To-
màs, acompanyat de la regi-
dora de Drets Socials i Ciuta-
dania, Núria Ferré, i diversos 
joves de la ciutat, signaven 
els contractes de lloguer per 
un termini de set anys. 
“Aquesta actuació recau so-
bre tres grans pilars: aug-
mentar el parc d’habitatge 
públic, transformar el nu-
cli antic i rejovenir el barri 
oferint habitatge assequible”, 
concretava Tomàs, qui recor-
dava que tot plegat ha con-
tribuït a convertir en un espai 
rehabilitat un conjunt de ca-
ses que, quan es van adquirir 
el 2017, estaven en estat de 
ruïna. 

JOVENTUT

da per l’ànima mater del festi-
val, Jacint Espuny: “Hi ha co-
ses que no serien possibles si 
darrere no hi hagués persones 
apassionades, i ens il·lusiona 
que projectes gestats des del 
voluntariat, com el Fangofest, 
es consoliden i situen Amposta 
en el mapa internacional, per 
això des de l’Ajuntament estem 
al costat d’aquestes iniciatives”. 
El festival es posarà en marxa el 
dimecres 11 de setembre, amb 

el llargmetratge “Cuentos san-
grientos a la luz de la hoguera”, 
però la inauguració oficial serà 
a les 18h i continuarà amb els 
projectes de Made in Terres de 
l’Ebre.

El festival es posarà
en marxa el dimecres, 

11 de setembre
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El Perelló acollirà, demà dissabte 
dia 7 de setembre, la III Fira d’Anti-
guitats i Artesania, un esdeveniment 
organitzat pel Museu la Rereguar-
da i amb la col·laboració de l’Ajun-
tament. Durant tota la jornada més 
de 60 expositors vinguts d’arreu del 
territori posaran a disposició dels vi-
sitants una gran varietat d’objectes 
pels carrers del nucli antic del mu-
nicipi, oferint una oportunitat única 
d’aconseguir peces plenes d’història 
i encant. 
Un dels organitzadors, Sergi Mar-
galef, ens explica que aquest any 
s’ha ampliat el recorregut existent 

al carrer Major, fet que ja consoli-
da aquesta fira com una de les més 
importants del territori amb aquesta 
temàtica. A més, s’espera que unes 
15 parades siguin d’artesania local, 
on l’objectiu és que es conegui de 
primera mà el bon producte que els 
artesans realitzen en aquest territori. 
Una fira que va creixent amb nombre 
d’expositors i visitants a cada edició.
Durant tot el matí i a l’entrada nord 
de la població hi haurà la quarta 
edició de concentració de cotxes 
clàssics americans, organitzat per 
l’Associació Old School. A la tarda 
estaran exposats al Pla de la fira.

El Perelló celebra la 
Fira d’Antiguitats i Artesania

baix ebre

Unió de Pagesos preveu que 
la collita d’arròs d’enguany 
serà “normal” i calcula que es 
fregaran els 140 milions de 
quilos a Catalunya. D’aquests 
130 milions es colliran al del-
ta de l’Ebre, mentre la res-
ta provindran de l’Alt i Baix 
Empordà. De fet, a les Terres 
de l’Ebre, la campanya de la 
varietat bomba va començar 
fa un parell de setmanes, set 
dies abans respecte a l’any 
passat, arran de les altes 
temperatures i la presència 
de fongs. 
Pel que fa a la varietat per-
lat rodó J. Sendra, el sindi-
cat preveu que la campa-
nya s’iniciï a partir del 15 de 
setembre. Unió de Pagesos 
alerta, però, que enguany els 
arrossaires també hauran de 

Unió de Pagesos preveu una collita d’arròs 
“normal” i calcula que es fregaran els 

140 milions de quilos a Catalunya

El sindicat alerta, però 
de la dificultat sobre el 

control de les males 
herbes i el repunt del 

caragol maçana al Delta

Agents del Seprona de la 
Guàrdia Civil, conjuntament 
amb inspectors de Pesca de 
la Generalitat, han decomis-
sat a l’Ampolla 60 quilos de 
cranc blau que eren trans-
portats sense la documen-
tació que acredita la seva 
traçabilitat, etiquetatge i hi-
giene. La intervenció va tenir 
lloc en el marc d’un disposi-
tiu conjunt per tal d’eliminar 
irregularitats en el transport 
i la venda il·lícita d’aquest 
crustaci. A banda d’evitar 
que entri a la cadena alimen-
tària algun tipus de contami-
nant, també es busca erra-
dicar l’evasió d’impostos per 
la seva comercialització. Els 
crancs es van entregar a un 
centre benèfic de l’Aldea i els 
fets van ser comunicats al 
Departament d’Acció Climà-
tica per tramitar les sancions 
corresponents. (ACN)

Decomissen 
60 quilos de 
cranc blau 

L’AMPOLLA

fer front a la dificultat sobre 
el control de les males her-
bes i el repunt del caragol 
maçana.
Segons el sindicat, una de les 
dificultats que van tenir els ar-
rossaires l’any passat va ser la 
salinització, ja que només van 

disposar de la meitat del cabal 
de l’aigua arran de la seque-
ra. Tot i que enguany encara 
hi ha afectació, des d’Unió de 
Pagesos han afirmat que la 
incidència serà menor, per-
què enguany la pagesia sí que 
ha disposat d’aigua. (ACN)

DELTEBRE
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La Guàrdia Civil va detenir 
dos homes i una dona per 
tràfic de drogues després de 
trobar diverses quantitats de 
marihuana, haixix i pastilles 
d’èxtasi al cotxe que ocupa-
ven, avariat al voral de l’AP-
7, a l’altura de l’Ampolla. Els 
agents van descobrir la droga 
quan es disposaven a auxiliar 
els ocupants del vehicle; van 
percebre una forta olor de 
marihuana provinent de l’in-
terior. En l’escorcoll van tro-
bar 675 grams de marihuana, 
993 de resina d’haixix, 552 
grams d’haixix i 100 pastilles 
d’èxtasi de color rosa. (ACN)

Tres detinguts a 
l’AP-7 a l’altura 

de l’Ampolla

SUCCESSOS

A Camarles van celebrar 
20 anys de la Jornada Gas-
tronòmica de la Baldana 
d’Arròs. El darrer dissab-
te d’agost, dia 31, Camar-
les es va vestir de gala per 
gaudir d’un esdeveniment 
gastronòmic consolidat. 
Va tenir lloc a la Torre de 
Camarles.

20 anys de 
celebració de la 
Baldana d’Arròs

La previsió és que les obres 
finalitzin a finals de setem-
bre. Les obres consistiran, 
principalment, en l’arran-
jament de tota la zona del 
costat del cementiri per 
guanyar espai per a apar-
caments, amb la col·loca-
ció d’una barana. També 
es construirà una zona de 
pícnic amb una font. I a 
mitjans de setembre co-
mençaran els treballs de 
reconstrucció de la teulada 
dels Rentadors de la zona 
del Molí.

 Obres a la zona 
d’aparcament 

del Castell

CAMARLES

PAÜLS

El Ministeri per a la Transició 
Ecològica ha tret a licita-
ció la redacció del projecte 
“d’estabilització i millora am-
biental” de la platja de l’Are-
nal de l’Ampolla, un dels 
punts del delta de l’Ebre més 
castigats pels temporals dels 
últims anys. També s’inclou 
l’estudi que ha de determinar 
la millor solució per recupe-
rar i renaturalitzar l’espai. El 
Govern espanyol ha xifrat en 
147.624,69 euros el pressu-
post de licitació per redactar 
els dos documents. Les em-
preses interessades podran 
presentar les seves ofertes 
fins el pròxim 3 de setembre. 
Segons el senador del PSC, 
Manel de la Vega, el Govern 
espanyol calcula una inversió 
global pròxima als 10 milions 
d’euros.
La idea, segons ha abundat, 
va més enllà de recuperar el 
tram de platja que s’ha per-
dut totalment per l’acció dels 
últims temporals i estabilitzar 
la resta. En aquest sentit, el 
Ministeri vol plantejar solu-

El Govern espanyol licita la redacció del projecte 
per recuperar i renaturalitzar la platja de l’Arenal

L’AMPOLLA

Festes Majors de Benifallet, 
del 6 a l’11 de setembre

Benifallet gaudeix de la Fes-
ta Major. Avui a les 19 hores, 
tindrà lloc la baixada de la 
Mare de Déu de Dalt i Sant 
Francesc d’Assís. Posterior-
ment es farà la recepció a la 
pregonera, Immaculada Mas-
só Juncosa. A les 20 hores es 
durà a terme la proclamació 
de les Pubilles i Hereus i es 
farà el pregó. La cloenda de 
la Festa serà dimecres vinent 
amb els focs artificials i la tra-
ca. L’alcaldessa, Mercè Pedret, 
en la salutació del programa, 
informa que “les Festes Majors 
2024 són un moment especi-
al en el qual les nostres arrels, 
cultura i identitat es posen de 
manifest a través de la con-
vivència, la música, la jota, i, 
sobretot, l’alegria de compar-
tir plegats uns dies de festa. 
Les festes arriben en un mo-
ment de reflexió, esperança i 
celebració. Vam heretar una 
situació econòmica comple-

xa, amb un consistori prop de 
la ruïna, però gràcies a l’esforç 
conjunt de tot el poble, hem 
anat superant aquest atzucac”. 
D’altra banda, Pedret destaca 
“la regidora de Festes i la Co-
missió, que han treballat amb 
entusiasme per oferir-nos unes 
activitats plenes de diversió, 
vida i records. Estic segura que 
aquestes Festes Majors seran 
inoblidables, un espai on con-

viuran el record dels familiars 
que ja no estan amb natros 
i les vivències d’aquells que 
tornen al poble per aquestes 
dates tan especials. Gaudim 
d’aquestes Festes Majors 2024 
amb alegria, respecte i germa-
nor, i que aquests dies siguin 
uns dies plens d’emocions, 
de retrobaments, on tothom 
se senti part d’aquesta família 
que és Benifallet”.

cions perquè sigui una ac-
tuació renaturalitzadora i 
duradora en el temps, sense 
necessitat d’haver d’execu-
tar intervencions periòdi-
ques per fer front a l’acció 
del mar. L’actuació va ser 
un dels compromisos que 
va anunciar la ministra per a 
la Transició Ecològica, Teresa 
Ribera, en la seva última visita 
al delta. En la trobada va pren-
dre part l’alcalde de l’Ampolla, 
Francesc Arasa, així com re-
gidors, tècnics municipals i el 
mateix de la Vega.

Detinguts per 
furt 4 lladres 

multireincidents 
al Baix Ebre

Els Mossos van detenir qua-
tre homes a Xerta, diumen-
ge passat, com a presump-
tes autors d’un delicte furt, 
quan aquests es trobaven al 
voltant d’una fàbrica aban-
donada amb una subestació 
elèctrica en desús, ubicada 
al terme municipal d’aquesta 
població. La coordinació en-
tre el cos policial i els Agents 
Rurals va permetre relacionar 
tres dels detinguts amb un 
incendi, produït el 23 de ju-
liol d’enguany al mateix lloc, 
provocat arran d’un altre furt. 
Els arrestats, que tenen entre 
20 i 54 anys, acumulen fins a 
una setantena d’antecedents 
policials. Tots quatre van 
passar dimarts a disposició 
del jutjat d’instrucció en fun-
cions de guàrdia de Tortosa.

Un estudi haurà de 
determinar com 

s’intervindrà a l’espai, 
molt afectat pels 

temporals
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* EL DIMARTS 10 de se-
tembre, a les 22 hores a 
la plaça del Coc de la Rà-
pita, tindrà lloc la dotzena 
edició del Concert per la 
Ràpita. En aquest esdeve-
niment, la Banda de l’Agru-
pació Musical Rapitenca, 
sota la batuta del mestre 
Toni Alburquerque, posa 
música a una sèrie de pe-
ces interpretades pel cor 
participatiu, format per les 
quatre corals del poble i 
tothom que s’hi vulgui afe-
gir.

* L’ESTADI DE LA DEVESA 
ja compta amb un nou en-
llumenat d’alt poder lumí-
nic, gràcies a la instal·lació 
de quatre torres de 20.000 
quilowatts de potència total. 
Aquesta millora és la primera 
del seguit d’actuacions que 
es duran a terme a l’estadi, 
i que estan impulsades per 
l’Ajuntament i finançades 
amb una subvenció aconse-
guida de la Diputació.

En un minutLes Jornades Culturals
omplen el mes de setembre

amb més de 35 propostes

La regidoria de Cultura de 
l’Ajuntament de la Ràpita ha 
programat un inici de curs 
amb més de trenta-cinc ac-
tivitats que formen part de 
les Jornades Culturals, en-
tre les quals hi haurà ex-
posicions, música, teatre, 
cinema, cultura tradicional i 
activitats literàries.
Les Jornades es van iniciar 
aquest dilluns, duraran tot 

LA RÀPITA

el mes, i coincidiran aquest 
cap de setmana amb les fes-
tes de la patrona de la Ràpi-
ta, Santa Maria de la Ràpita, 
les conegudes com les Fes-
tes del Barri. La regidora de 
Cultura, Noèlia Belmonte, va 
ser l’encarregada d’avançar el 
contingut d’aquestes jorna-
des que ompliran de cultura 
el municipi durant tot el mes 
en curs.

L’Experiència INCIBE posa 
a la Ràpita al mapa de la 

ciberseguretat

Santiago Castellà, subdele-
gat del Govern a Tarragona, i 
membres de l’Ajuntament de 
la Ràpita han assistit aquest di-
marts a la inauguració de l’Ex-
periència INCIBE, un impor-
tant esdeveniment que posa la 
població al mapa de la ciber-
seguretat.
Cal destacar que la Ràpita 

ha estat l’únic municipi de 
la demarcació de Tarragona 
en el qual s'ha pogut gaudir 
d’aquest Roadshow.
Des de l’Ajuntament del mu-
nicipi del Montsià recorden 
que estarà disponible per la 
visita fins avui 6 de setembre, 
de 10 a 14h i de 17 a 20h, a la 
Plaça 1 d’Octubre.

BREUS
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SANTA BÀRBARA

Segons detallava el regidor 
d’Agricultura, Lluís Gimeno, 
en una entrevista a la Plana 
Ràdio, el procés adminis-
tratiu per poder iniciar els 
treballs d’arranjaments de 
camins malmesos pels ai-
guats al setembre de l’any 
passat, s’ha vist retardat per 
diversos factors burocràtics; 
l’obtenció de finançament, 
la tramitació de crèdits i 
la publicació dels plecs de 
condicions han estat algu-
nes de les etapes que ho 
han alentit. No obstant això, 
l’Ajuntament assegura que 
s’han superat aquests obsta-
cles i que les obres podrien 
començar abans de mitjans 
de setembre. Les obres se 
centraran en els camins que 
van patir un major deteriora-

L’arranjament de camins
rurals començarà un any 

després dels aiguats
ment. Conscient de les difi-
cultats que aquests camins 
en mal estat representen per 
als agricultors, especialment 
durant les campanyes de l’oli, 
garrofa o cítrics, s’intentaran 
fer actuacions que compor-
tin la menor molèstia per als 
pagesos. Per finançar aquest 
projecte, l’Ajuntament comp-
ta amb el suport de diverses 
administracions, com la Ge-
neralitat, el Govern espanyol 
i la Diputació de Tarrago-
na. Tot i que els tràmits per 
obtenir aquests fons s’han 
allargat més del que s’espe-
rava, l’Ajuntament ha decidit 
tirar endavant les obres amb 
recursos propis per tal de 
garantir que els agricultors 
disposin de camins en bones 
condicions. (La Plana Ràdio)

dies, a banda dels actes reli-
giosos, s’ha programat tot un 
seguit d’activitats culturals, 
esportives, d’oci i lleure, per 
tal de gaudir d’un esdeveni-
ment que només se celebra 
cada cinc anys.

Festes de la 
sega d’Arròs

ALCANAR
L’Ajuntament presenta el QA Fest: 
El festival musical de les Quinquennals 
L’Ajuntament d’Alcanar va pre-
sentar la programació del QA 
Fest, la primera edició del fes-
tival de música de les Festes 
Quinquennals, que inclou una 
oferta musical diversa i de gran 
qualitat, pensada per fer gaudir 
a públics de totes les edats.
A més, el QA Fest neix amb la 
voluntat d’anar més enllà de 
l’oferta cultural habitual. El fes-
tival, sense cap mena de dubte, 
està carregat de simbolisme. 
L’equip de govern ha volgut 
crear un model de festival cru-
ïlla, un lloc on conflueixen les 
millors expressions culturals 
dels País Valencià i Catalunya.
En aquesta edició, el QA Fest 
comptarà amb grups de re-
nom. Veritables referents en 
els seus estils, i representatius 
de la millor música actual i tra-
dicional de cada territori.
Però el QA Fest no s’atura 
aquí. Els organitzadors tam-
bé han volgut homenatjar les 
arrels ebrenques, i per això es 
comptarà amb Quico el Célio, 
el Noi i el Mut de Ferreries, que 

representen la tradició musical 
del territori, les Terres de l’Ebre; 
també  amb Pep Gimeno ‘Bo-
tifarra’, des de València. “Dues 
bandes molt estimades al mu-
nicipi que, sens dubte, són una 
aposta segura per a tots els pú-
blics”, va assegurar la regidora 
de festes, Meritxell Ulldemo-
lins, que també va voler posar 
en valor l’ampli repertori que 
oferirà el festival, remarcant 
la presència de “Figa Flawas i 
La Fúmiga, dues bandes que 
actualment estan batent rè-
cords a les principals plata-
formes musicals”.
Per la seva banda, l’alcalde 
d’Alcanar, Joan Roig, va desta-
car que “el QA Fest és una gran 
aposta per posicionar les fes-
tes Quinquennals com un viver 
cultural, una oportunitat única 
per reunir generacions i gustos 
diferents al voltant de la mú-
sica, i sobretot, és un espai de 
trobada. És el reflex del nostre 
poble com a nexe d’unió entre 
el País Valencià i Catalunya”. 
L’alcalde va afegir que el QA 

Fest “també ha estat concebut 
amb la intenció de crear un 
impacte positiu en la vida del 
nostre municipi, no només a 
nivell cultural, sinó també eco-
nòmic i turístic. Volem que les 
persones vingudes de fora, a 
banda de gaudir els concerts, 
es quedin al nostre municipi 
per viure en primera persona 
l’eclosió d’art i colors reflectida 
en els treballs decoratius ela-
borats pels veïns i les veïnes”.
Les festes Quinquenals es ce-
lebraran les primeres dues set-
manes d’octubre.

El proper diumenge 8 de 
setembre, Sant Jaume 
d’Enveja celebrarà les Fes-
tes de la Sega de l’Arròs, 
una experiència única, tra-
dicional i autèntica que es 
podrà viure al Mas Illa de 
Riu. 
“No podem oblidar d’on ve-
nim, i les Festes de l’Arròs, 
amb la Plantada a la prima-
vera i la Sega a la tardor, són 
l’homenatge que podem fer 
als nostres avantpassats”.
El calendari de les Festes de 
la Sega 2024 seguirà el dia 
14 de setembre a la Ràpi-
ta. El 15 a Deltebre. El 22 a 
l’Aldea i el 6 d’octubre està 
previst que la Festa de la 
Sega es faci a Amposta. Per 
tant, la de Sant Jaume dona 
el tret de sortida  a una tra-
dició ben arrelada al Delta 
de l’Ebre. 

S JAUME
Festes Quinquennals 2024

Des d’avui 6 de setembre i 
fins al 15, Ulldecona viurà 
les Quinquennals 2024, unes 
Festes Majors que ompliran 
els carrers i places d’anima-
ció, música i color. 
Les Quinquennals s’inicien 
quan els ulldeconencs van a 
l’ermita a buscar la Verge de 
la Pietat, un moment carre-
gat d’emoció on l’arribada al 
poble és esperada per una 
multitud fervorosa. Durant 
nou dies consecutius la Verge 
de la Pietat és honorada amb 
processons que recorren tot 
Ulldecona. El poble es divi-
deix en sectors, i la processó 
serpenteja pels carrers, de-
corats amb una gran varietat 
de motius florals elaborats 
pel veïnat de la població. Al 
cap de nou dies, la Mare de 
Déu retorna a la seva ermi-
ta acompanyada de la devo-
ció del poble. Durant aquests 

ULLDECONA

Les Festes seran de 
l’1 al 14 d’octubre

Figa Flawas, La 
Fúmiga, Quico el Cèlio

i el Botifarra, caps 
de cartell
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Fins a 32 municipis de la demarcació de Tarragona i cinc més de la de Barcelona, 
així com els respectius consells comarcals han presentat al·legacions a la línia de 
Molt Alta Tensió (MAT) promoguda per l’empresa Forestalia, que vol transportar 
energia elèctrica des de Valmuel fins a Begues. En concret, les al·legacions han 
estat contra la línia d’evacuació del projecte Parc Fotovoltaic Jaime I. Les ad-
ministracions locals consideren que se segueix sense tenir en compte “cap dels 
motius exposats en les al·legacions i recursos d’alçada presentats” anteriorment, 
i posen èmfasi “en el gran impacte ambiental al territori” i “les seves conseqüèn-
cies tant paisatgístiques com agrícoles, socials, culturals i patrimonials”.

Més d’una trentena de municipis 
presenten al·legacions a la MAT de 

Forestalia

MÓRA D’EBRE
El Grafftech Fest, la primera festa 
centrada en la cultura, l’art i la 
tecnologia de l’Ebre
Móra d’Ebre acollirà des 
d’avui i fins diumenge, el 
Grafftech Fest, una cita en la 
que es barrejarà, a les Terres 
de l’Ebre, la creació de mu-
rals, cultura, art i tecnologia 
avançada. 
La cita té molt de sentit a 
nivell cultural i està pensa-
da per explicar als visitants 
aspectes del llegat històric 
local a través de murals i tec-
nologia com la realitat aug-
mentada, que permet animar 
els graffittis gràcies a tecno-
logia avançada, amb un re-
sultat sorprenent.
El procés d’execució dels gra-
ffittis, que pintaran artistes de 
renom internacional, atrau-
rà visitants al llarg d’aquest 
cap de setmana, i contribui-
rà a dinamitzar la localitat i 
els seus comerços. Aquests 
murals ofereixen possibilitats 

com generar sensacions úni-
ques a través de codis QR, que 
permeten noves experiències 
immersives en la visita.
Aquesta trobada tindrà lloc per 
primera vegada a la comarca.
Avui, divendres dia 6, arriba-
ran els camions amb les grues 
a Móra d’Ebre.

L’Hospital, 
el millor de 

Catalunya en 
qualitat de 

descans dels 
pacients

L’Hospital Comarcal de Móra 
d’Ebre ha rebut la millor nota 
dels hospitals de Catalunya 
respecte a la qualitat del des-
cans de les persones ateses.
Una de les mesures, entre 
d’altres, que ha implementat 
és l’adequació de material 
de les unitats d’hospitalitza-
ció per disminuir el soroll al 
torn de nit, com, per exem-
ple, la substitució de les ro-
des dels carros de constants 
o de cuina per reduir el soroll 
durant el seu ús habitual. Així 
mateix, ha reduït el nom-
bre d'ingressos en horari de 
00:00 a 06:00 hores del 45% 
del 2019 al 18% actual.

L’escriptor rapitenc Miquel 
Reverté Aguilar ha guanyat el 
42è Premi de Narrativa Ribera 
d’Ebre amb la novel·la “Mar de 
fora”. El veredicte es va donar 
a conèixer durant la vetllada 
literària que va tenir lloc a la  
plaça 1 d’Octubre de Vinebre. 
Reverté va néixer el 1966 a la 
Ràpita, és escriptor i professor 
de secundària a l’Institut Els 
Alfacs del seu municipi, i és lli-
cenciat en filologia hispànica 
per la Universitat Rovira i Vir-
gili (URV).

El rapitenc Miquel Reverté guanya el 
42è Premi  de Narrativa Ribera d’Ebre 

Des d’avui i fins el 
diumenge, a la 

capital de la Ribera 
d’Ebre

Festa Major 
d’estiu

Des d’avui divendres i fins a 
l’11 setembre, es celebrarà la 
Festa Major de Setembre a 
Horta de Sant Joan. 
Ho farà amb un variat progra-
ma d’actes pensat perquè tot 
el veïnat, grans i petits, gau-
deixi, amb  bous, ball, cerca-
vila, actes culturals...
Avui divendres, a les 22 hores,  
tindrà lloc la proclamació de 
la Pubilla i Damisel·les i i es 
durà a terme el pregó festiu. 
D’altra banda, durant les fes-
tes també hi haurà actes es-
portius com el partit de futbol 
de diumenge a les 17.30 hores 
entre l’Horta i el Valderrobles. 
La festa acabarà dimecres, 
Diada Nacional de Catalunya. 
Aquell dia hi haurà bous al 
carrer i a la plaça, i el darrer 
acte festiu serà el mateix di-
mecres, amb el sopar popular 
a la plaça de Sant Salvador, a 
partir de les 20.30 hores.

HORTA
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Bona teca i molta festa, a ‘De Roquetes vi, i 
punyetes baixo’

Bona teca i molta festa. Ar-
riba la tercera edició ‘De 
Roquetes vi, i punyetes bai-
xo’, la fira gastronòmica del 
vi i dels productes locals de 
Roquetes, que tindrà lloc 
demà dissabte 7 de setem-
bre, a partir de les 19 hores, 
a l’Hort de Cruells. L’esdeve-
niment comptarà amb un es-
pai gastronòmic de degusta-
ció de tastos quilòmetre zero 
elaborats pels restauradors i 
pastissers de la ciutat, que es 
podran marinar amb vins de 
diversos cellers del territori.
La jornada comptarà, així 

ROQUETES

va fer-les saltar a la fama.
L’alcalde de Roquetes, Ivan 
Garcia, i la regidora de Di-
namització Econòmica del 
municipi, Tere Moreso, han 
estat els encarregats de des-
vetllar tots els detalls i el 
cartell complet del certa-

mateix, amb actuacions en 
dos escenaris diferenciats, i 
culminarà a la mitjanit amb 
un concert gratuït de Coco, 
el grup revelació en el pano-
rama de les versions a Cata-
lunya, amb temes propis com 
el popular ‘Llimona i sal’ que 

La fira comptarà amb 
un espai gastronòmic 
i el concert gratuït de 
Coco, demà dissabte 

(19h) a l’Hort de Cruells

men, durant l’acte oficial de 
presentació.
Ivan Garcia ha destacat l’am-
pliació del recinte per absor-
bir l’afluència de gent, des-
prés de l’èxit de les edicions 
anteriors. “La fira genera un 
impacte econòmic proper 
als 80.000 euros a la ciutat, 
amb assistents d’arreu del 
territori. Volem situar Ro-
quetes com a referent de di-
namització econòmica i cul-
tural a les Terres de l’Ebre. És 
la nostra prioritat”.
Tere Moreso ha afegit que 
des del consistori es pretén 
que ‘De Roquetes vi, i pu-
nyetes baixo’ esdevingui un 
esdeveniment gastronòmic 
de primer ordre. “També un 
balcó de promoció del pro-
ducte local i de proximi-
tat. Gràcies a aquesta fira 
es veuran beneficiats molts 
petits comerços del nostre 
municipi”.  

Gastronomia,
vi i molta 

música

Roquetes ha iniciat els pressupostos 
participatius 2024, en els quals els 
ciutadans i ciutadanes podran propo-
sar i votar les inversions on volen que 
es destinin part dels recursos econò-
mics municipals. La fase de presenta-
ció de propostes va arrencar dilluns 2 
de setembre, i s’allargarà fins el pro-
per diumenge dia 22.
En la tercera edició d’aquest procés 
de participació ciutadana, l’alcalde 
de Roquetes, Ivan Garcia; la regido-
ra de Dinamització Econòmica de la 
ciutat, Tere Moreso; i el regidor de 
Participació Ciutadana, Jordi Allepuz, 
han estat els encarregats de desgra-
nar tots els detalls, durant la presen-

tació d’aquest dilluns. 
Els veïns i veïnes de la ciutat decidi-
ran la destinació de 40.000 euros de 
la partida d’inversions del municipi. 
La quantitat total es dividirà en dues 
parts:  30.000 euros destinats a pro-
jectes pel nucli de Roquetes i   10.000 
destinats a projectes pel nucli de la 
Raval de Cristo.
Tanmateix, també hi ha l’opció de 
presentar propostes de forma pre-
sencial, emplenant una butlleta als 
llocs habilitats per fer-ho. Les pro-
postes rebudes seran avaluades pels 
serveis tècnics municipals. D’entre 
totes, en sortiran les finalistes, que es 
podran votar del 7 al 20 d’octubre.

Roquetes enceta el procés de 
pressupostos participatius 2024

La proposta roquetenca 
permetrà gaudir al públic 
d’una programació amb 
més de 7 hores ininterrom-
pudes amb menjar, beure i 
espectacle. En total, seran 
7 els establiments locals 
participants: La Tasqueta, 
Sabor a Tango, Harmonia, 
Supersà, La Mar Pastisseria, 
Fornet de Roquetes i Bar 
L&M, del Mercat Munici-
pal. Alhora, la fira reunirà 
fins a 5 cellers de vi de la 
DO Terra Alta, i 1 celler de 
cava. El preu del tiquet de 4 
tastos de vi serà de 10 eu-
ros. Al seu torn, també hi 
haurà una barra gestionada 
pel Comerç Agrupat de Ro-
quetes.  
A banda, la vetllada estarà 
farcida de diversos estils 
musicals, abans de la gran 
traca final amb l’esperat 
concert de Coco.
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El conseller d’Agricultura, 
Òscar Ordeig, va tancar la 
vint-i-vuitena Jornada tèc-
nica de l’arròs de l’IRTA, que 
va comptar amb 300 assis-
tents. Orgeig va exhortar 
els arrossaires del delta de 
l’Ebre a “innovar” i efectuar 
“transferència tecnològica” 
per poder garantir la viabili-
tat de les seves explotacions. 
Durant l’acte de tancament 

Jornada tècnica de 
l’arròs de l’IRTA

de la Jornada, Ordeig va po-
sar èmfasi en aquests aspec-
tes, alhora  que els pagesos 
puguin generar valor afegit. 
També va lloar la coordinació 
del sector al delta a l’hora de 
treballar conjuntament per 
buscar solucions tecnolò-
giques als reptes que plan-
tegen el canvi climàtic o les 
plagues com el caragol ma-
çana. (ACN)

Condol pel traspàs 
de Josep Juan Pla

L’Ajuntament d’Amposta mos-
tra el seu condol a la família 
i amics pel traspàs de Josep 
Juan Pla, qui va ser represen-
tant del Poble Nou l’any 2015.
Nascut el 1949 a la Ràpita i veí 
del Poble Nou, Juan va treba-
llar de constructor i de pagès, 
i també era un membre actiu 
de la Plataforma en Defensa 
de l’Ebre. Va ser representant 
del Poble Nou entre el juny de 
2015 i l’abril del 2016, quan es 
va realitzar la consulta ciuta-
dana de la qual era ferm de-
fensor.

Pel cicle, organitzat per l’As-
sociació JMEP (Jornades 
Musicals a l’Ermita de la Pie-
tat) i l’Ajuntament d’Ulldeco-
na, han passat més de 4.800 
assistents que han gaudit de 
les fabuloses 17 proposes 
musicals, repartides en 11 
dates. 
Amb aquestes magnífiques 
xifres, el veterà cicle faldut, 
celebrat a l’Ermita de la Pi-
etat,  -un dels indrets natu-
rals i culturals més fascinants 
del territori-, es reivindica 
com un dels esdeveniments 
culturals i musicals més po-
tents i singulars de les Terres 
de l’Ebre i Terres del Sénia. 
El tancament va tenir lloc el 
passat 30 d’agost.

Èxit rotund de 
les Jornades 

Musicals

L’AMETLLA DE MAR
S’instal·larà una caldera de biomassa 
a l’Escola Sant Jordi
Continuant amb la recon-
versió energètica engegada 
a les instal·lacions munici-
pals i després de completar 
la segona fase d’instal·lació 
de plaques fotovoltaiques al 
Cem la Cala, l’Ajuntament 
emprendrà la substitució de 
les calderes actuals de gasoil 
a l’escola per una de biomas-
sa més respectuosa mediam-
bientalment.
El projecte significarà un es-
talvi de recursos econòmics, 
de consum de combustible 
i d’emissions de C02 a l’at-
mosfera. Si parlem de l’es-
talvi econòmic, es reduirà en 
gairebé 9.000€ l’any, mentre 
que en combustible es pas-
sarà d’un consum de 117.000 
kWh de gasoil a 109.423 kWh 
d’estella, que serà el materi-
al utilitzat com a biomassa, 
estalviant 31,2 tones d’emis-
sions de CO2 a l’atmosfera 
cada any. Aquest nou sistema 
substituirà les calderes exis-
tents. La caldera de biomas-

sa  generarà una potència de 
300 kW i tindrà una acumu-
lació de 6.000 litres d’inèrcia, 
amb les dues línies de dis-
tribució de calor per poder 
abastir els dos edificis, tant 
el d’educació infantil com el 
que alberga els cursos d’edu-
cació primària. Les obres po-
drien començar a meitat de 
setembre i acabaran a finals 
de novembre, minimitzant 

Torna la 
travessa Tuna 
Race Balfegó

que són més respectuosos, 
mediambi entalment parlant, 
i que alhora ens generin un 
estalvi de consums, i recur-
sos econòmics. Ho hem fet 
al CEM amb la instal·lació de 
pla ques solars en dues fases, 
i ara ho aplicarem a l’escola 
amb la substitució dels sis-
temes de calefacció que co-
mençarem aquest setem bre, 
i esperem que estiguin en-
llestits a l’època dels primers 
freds”.
La caldera s’ubicarà en un 
petit edifici de nova cons-
trucció situat entre la paret 
nord-est de l’escola i l’Av. de 
l’1 d’Octubre i tindrà un cost 
de 260.053€ que es finança-
ran,  142.624€ a través dels 
Fons de Transició Nuclear, i 
la resta la posarà la Diputació.
Aquest és una de les vuit ac-
tuacions en els quals l’Ajun-
tament de l’Ametlla de Mar 
invertirà els 2.009.410€ del 
Fons de Transició Nuclear 
corresponent a l’any 2023. 

al màxim l’afectació en el 
normal desenvolupament de 
l’activitat escolar.
Segons Eva del Amo, alcal-
dessa de l’Ajuntament de 
l’Ametlla de Mar, “és un pas 
més en la voluntat d’aquest 
equip de govern d’aplicar una 
reconversió real de la gestió 
energètica de totes les instal-
lacions municipals, amb l’ob-
jectiu d’instaurar siste mes 

El proper cap de setmana, se 
celebrarà a l’Ametlla de Mar 
una nova edició de la Tuna 
Race Balfegó, la prova de na-
tació en aigües obertes que 
es va haver d’ajornar a l’abril 
a causa del mal temps.
Las prova estava prevista els 
dies 27 i 28 d’abril però les 
previsions climatològiques 
i el mal estat de la mar, van 
obligar l’organització a ajor-
nar-la. Anunciada pel primer 
cap de setmana de setem-
bre, aquesta mítica i original 
travessia de 5.000 metres a 
mar obert serà el gran atrac-
tiu del cap de setmana. Una 
prova que començarà a les 
piscines d’aqüicultura de la 
Tonyina Roja Balfegó, havent 
de recórrer en línia recta els 5 
quilòmetres que els separen 
de la Platja de l’Alguer.
Com a novetat, la Tuna Race 
Balfegó ha incorporat una 
travessia lúdica no competi-
tiva de 3.000 metres, que se 
celebrarà demà dissabte dia 7.

AMPOSTA ULLDECONA POBLE NOU

Persona carismàtica, 
serà recordat per la 
seua emprenedoria i 
per la defensa de la 

seua terra
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Descobriment de la placa 
del carrer Montse 
Rodríguez Benito

En un acte ple d’emoció i da-
vant un nombrós públic assis-
tent, s’ha dut a terme a l’Aldea 
el descobriment de la placa 
de Montse Rodríguez Benito, 
situada al carrer que ara por-
ta el seu nom. L’acte ha estat 
presidit per l’alcalde de l’Aldea, 
Xavier Royo i ha comptat amb 
la resta dels representants mu-
nicipals.
Montse Rodríguez Benito va 
ser una figura destacada en 
la política local, formant part 
de la corporació municipal de 
l’Aldea durant dotze anys, des 
de 1991 fins a 2003. La seva 
dedicació i treball incansable 
per al benestar del poble van 
deixar una emprenta inesbor-
rable al poble, el qual ha res-
post amb una gran participació 
en el descobriment de la placa, 
formant part d’aquest reconei-

L’ALDEA TIVENYS

xement pòstum a Montse Ro-
dríguez Benito.
L’alcalde ha destacat la impor-
tància de ”recordar i honorar 
aquells que han contribuït de 
manera significativa amb el 
seu treball”. 
Els familiars de Montse Rodrí-
guez Benito, visiblement emo-
cionats, han agraït el reconei-
xement a la figura de Montse.
Aquest acte simbòlic no no-
més marca un punt en la his-
tòria del poble, sinó que tam-
bé serveix com a recordatori 
del compromís i la dedicació 
necessària per al servei públic. 
El nou carrer Montse Rodrí-
guez Benito esdevé, així, un 
lloc de memòria i homenatge 
a una dona que va treballar 
incansablement per millorar 
la vida dels aldeans i les alde-
anes.

Les obres de millora a les 
instal·lacions de l’Escola La 
Pineda han estat molt es-
perades perquè signifiquen 
un pas endavant fonamental 
per aquest espai tant impor-
tant. L’objectiu és climatitzar 
les instal·lacions, el conjunt 
d’aules i espais, amb aparells 
d’aire acondicionat, i esde-
venir així unes escoles to-
talment climatitzades. “Amb 
aquestes millores podrem 
garantir que les escoles són 
un espai amb temperatures 
òptimes durant tots els me-
sos de l’any, principalment 
al juny i al setembre”. 
Les millores són per un im-
port de 46.485€. En una se-
gona fase s’instal·laran pla-
ques fotovoltaiques. 
Emis Manteniments i Ser-
veis, SL va ser l’empresa 
adjudicatària en format de 
contractació, procediment 
obert simplificat i sumari.

Obres i millores 
a l’escola 
La Pineda

terres de l’ebre
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terres de l’ebre
MONTSIÀ
Junts pel Montsià vol impulsar la Via Verda 
de l’interior de la comarca
Divendres passat es va cele-
brar a Ulldecona, la prime-
ra de les executives comar-
cals itinerants de Junts pel 
Montsià, de la nova executiva 
presidida per Batiste Forca-
dell, sortida al mes de juli-
ol. L’executiva comarcal va 
comptar amb la presència 
de la diputada i portaveu de 
Junts al Parlament de Catalu-
nya, Mònica Sales.
L’executiva comarcal va co-
mençar amb les paraules del 
president local de Junts per 
Ulldecona i responsable dels 
militants de Junts de la co-
marca amb la incorporació 
de dos nous militants a la 
comarca. Jordi Carapuig ex-
plicava que “un dels objectius 
de la nova executiva era la 
implantació a tota la comar-
ca del Montsià i amb l’ingrés 
d’Alba i Jasmina aquest ob-
jectiu començava en peu”.
El president de Junts pel 
Montsià, Batiste Forcadell, va 
explicar com havien anat les 
eleccions del conseller na-
cional de Junts pel Montsià. 
Amb una alta participació de 
quasi el 60% del cens, el re-
sultat va ser que dos candi-
dats van quedar empatats. Al 
final es va prendre la solució 
salomònica de repartir-se el 
mandat cadascú meitat i mei-
tat. D’aquesta manera, primer 
serà el regidor de St. Jaume 
Josep Subirats, i a la mei-
tat del mandat el substituirà 
el regidor d’Amposta, Xavier 
Gutiérrez.
Per la seva part, la diputada 
i portaveu de Junts al parla-
ment va fer una anàlisi de la 
situació política “amb el nou 
tripartit encobert i presidit pel 

líder socialista, Salvador Illa”. 
Segons Sales, “és el moment 
de reflexionar de nou sobre el 
nostre país. Comencem una 
nova etapa, i amb el Congrés 
de Junts a l’octubre venen 
temps d’oportunitats, de rep-
tes i d’il·lusió”.
Entre els punts d’aquesta 
executiva, a proposta de l’al-
calde de Masdenverge, René 
Gonel, un d’ells és tirar enda-
vant la Via Verda de l’interior 
del Montsià a través d’exer-
cir el conjunt d’instruments a 
l’abast que té Junts pel Mont-
sià, per tal que l’ens compe-
tent per l’execució d’aquesta 
infraestructura turística sigui 
capaç de planificar-la.
D’altra banda, el vicepresi-
dent del Consell Comarcal 
del Montsià, Guillem Car-
les, ha manifestat que “la Via 
Verda a l’interior del Montsià 
representa una oportunitat 
única per al desenvolupa-
ment sostenible de la nostra 
comarca. Aquest projecte, 
que neix amb la voluntat de 
potenciar el turisme respon-
sable, l’activitat física i la pre-
servació del nostre entorn 
natural, és molt més que una 
simple infraestructura; és 
un compromís amb el futur 
del Montsià i amb la qualitat 
de vida dels seus habitants. 
Des del Consell Comarcal 
del Montsià, som plenament 
conscients de la importància 
d’aquest projecte. Per això, 
ens comprometem a treballar 
amb fermesa per tal que la Via 
Verda sigui una realitat. Volem 
fer-ho amb el màxim consens 
possible, assegurant que tots 
els partits polítics i agents im-
plicats participin activament 

en el procés. Aquest consens 
és clau per garantir que la Via 
Verda respongui a les neces-
sitats i expectatives de tota la 
ciutadania, i que es conver-
teixi en un projecte de tots i 
per a tots”.

El cap de setmana 
passat ja es van celebrar 

els primers actes

Aldover en festes
El cap de setmana passat es 
van viure els primers actes 
amb el pregó i la presenta-
ció de Pubilles i Hereus. Ahir 
dijous van continuar i s’allar-
garan fins dimarts vinent. 
Diumenge dia 8 tindrà lloc la 
Missa en honor a la Senyora 
Nativitat. Presidirà la missa 
el Bisbe de Tortosa. Per la 
tarde, processó i ofrena de 
flors. 

Dimecres (16.30h) tindrà lloc 
la caminada fins a l’estació 
metereològica d’Aldover per 
celebrar la Diada Nacional 
de Catalunya i el 30è aniver-
sari d’aquesta. 



17esports DIARI MÉS EBRE • divendres 6 de setembre / 2024

TOTES LES LLIGUES   
Comencem la temporada i el 
lio. Primera divisió, la lliga de 
Flick, Mbappé i Vinicius. Sego-
na divisió, ni un equip català i 
l’any passat ni un d’Andalusia 
i aquest any cinc. Esta lliga 
toca ascens per al Saragossa 
de Michel. Primera Federació, 
destacar l’Osasuna de Castillejo 
exmister de l’Ascó. Amorebieta 
de Julen Guerrero i al cos tècnic 
Jordiet ex Rapitenca, i només 
dos equips catalans de 40, 
Barça B i Nàstic. Segona Fede-
ració, una ruïna de categoria, 
amb 8 catalans i clubs històrics 
com Hèrcules, Salamanca, 
Lleida, Numància, Logronyès, 
Múrcia, Pontevedra.... Tercera 
Federació, sense un equip de 
les nostres terres i el Reus amb 
possibilitats per al play off. 
Lliga elit, una altra categoria 
maleïda, Rapitenca, Pobla i 
Valls, tots tres amb possibi-
litats d’ascens però poden 
ser també tres desil·lusions. 
Primera catalana, descafeïna-
da; Ascó i Tortosa Ebre, millors 
plantilles. La Sénia i Camarles 
a disfrutar i a resar per salvar 
la categoria. Però donaran 
guerra. Segona catalana, la 
categoria de l’estafa, només 
sis equips ebrencs i quatre de 
Barcelona. S següent tempo-
rada quatre seran de França 
diria un poeta. Tercera catalana 
la millor categoria, més dura 
que l’any passat i amb set 
aspirants. Quarta catalana, 
com aquella pel·lícula, ‘La vaig 
matar perquè era meva’. S’ha 
destrossat amb dos grups, 
penso que hi havia altres 
solucions. Benvinguts a la nova 
temporada, serà bestial. 

CELMA

UNA NOVA 
TEMPORADA 
Tornada a l’escola. Comença 
el curs i ho fa amb melanco-
lia després d’unes vacances 
força interessants que ja s’han 
acabat. Època d’il.lusió per 
afrontar una nova temporada 
tant a Més Ebre com a Minut 
91. El programa a Canal Terres 
de l’Ebre està previst que con-
tinue. La darreres setmanes he 
rebut missatges en què se’m 
preguntava si s’havia acabat, 
una vegada fet l’homenatge. 
Va ser un reconeixement però 
no un final. 
La nova estructura de 16 
equips permet començar les 
lligues el dia 22 de setembre i 
d’esta forma hi ha més marge 
per acabar la preparació de 
la nova campanya. A l’agost, 
entre festes majors, vacances i 
lesions per les carregues, no es 
pot fer una pretemporada del 
tot completa.  
Finalment, es va aclarir el sis-
tema de competició a Quarta. 
Era de preveure els dos grups 
de 10. Una opció que entre bas-
tidors no ha agradat a tothom 
però que calia esperar que seria 
la que es plantejaria. Ara penso 
que  la Quarta catalana hauria 
de proposar interterritorialitat 
a la categoria. D’esta manera, 
si està aprovada l’any vinent, 
poden passar equips d’un grup 
de Tarragona al de l’Ebre i a 
la inversa.  I així es poden fer 
els grups. Jo no dic que sigue 
una solució ideal. Però si es fa 
en altres categories, caldria 
estudiar-ho i així s’amplia la 
normativa. No sé, igual no 
ajudo. Però és una idea. 

MICHEL
EL CAMARLES 
BUSCA AMPLIAR LA 
PLANTILLA
El Camarles va guanyar dime-
cres a l’Aldeana 2-0, en partit de 
pretemporada. Segons el mister 
Carlos Gilabert, “partit que va anar 
bé per millorar quan a ritme però 
en el que no vam estar bé quant a 
Joc. Ens va costar molt”.
Pel que fa a nous fitxatges el 
mister informava que no hi ha cap 
novetat. “Hi ha 5 jugadors a prova 
que segurament demà dissabte 
després del partit a Cambrils es 
decidirà si em quedo amb algun. 
De moment som 15 jugadors a la 
plantilla. Som els que som. S’han 
fet gestions i molts jugagdors que 
estaven provant en altres equips 
s’han acabat quedant. Fins ara 
està és la nostra situació, amb 
l’objectiu de poder incorporar per 
ampliar plantilla”.
Per la seua part, Carlos Rodriguez, 
mister de l’Aldeana, manifestava 
que “una setmana més de treball 
de pretemporada que està sent 
complicada perquè hi ha jugadors 
de vacances i també altres que per 
motius de feina no poden assistir a 
tots els entrenaments. En tot cas, 
content de la implicació i actitud 
de l’equip.  El cap de setmana 
passat vam fer un triangular 
amb la Sénia i la Cava, dos grans 
equips, empatant tots dos partits, 
En general, vam jugar amb molta 
serietat, aplicant el que volem dur 
a terme. Seguirem treballant espe-
rant que la gent es pugue acabar 
d’incorporar i poder treballar tots 
plegats i estar el millor possible 
per a l’inici de lliga. Ens queda un 
partit contra un rival de categoria 
superior el Tortosa Ebre i un altre 
contra un de categoria inferior, el 
Catalònia”. 

L’AMETLLA
L’Ametlla va guanyar, en partit de 
pretemporada, al camp del Falset 
(2-5) i dimecres va imposar-se 
al Riudoms 2-0. El partit es va 
celebrar al Perelló per les obres al 
camp de les instal.lacions esporti-
ves. Demà dissabte, visita al Salou.
  

UE CAMPREDÓ
L’entitat comptarà amb els equips 
femení i masculí en categoria 
sènior i amb 6 de futbol base: 
prebenjamí, benjamí, 2 alevins, 
infantil i cadet. “Cal remarcar el 
fet social que vol transmetre el 
club amb equips modestos però 
ambiciosos, amb un increment 
d’equips i jugadors. Enguany l’enti-
tat esportiva realitzarà al voltant 
de 100 fitxes federatives. Creixem 
tot i les dificultats que tenim per la 
gestió d’altres clubs que concen-
tren molts equips i fitxes”. 

CF CAMARLESLLIGA ELIT

La UE Rapitenca va fer la pre-
sentació el dimecres passat. El 
tinent alcalde Marc Brunet, la 
regidora d’esports Mireia Ba-
lada, el delegat de Federació 
Catalana a les Terres de l’Ebre 
Hernan Subirats i el president 
del club Fernando Garcia; van 
desitjar sort i èxits a l’equip. 
L’entrenador Alfons Royo i el 
capità Pachu van fer una crida 
a l’afició a mantenir “ara més 
que mai” el seu suport per la 

Presentació UE 
Rapitenca

El Tortosa Ebre incorpora a Erik 
Marcos (Pobla de Mafumet)

El Tortosa Ebre va perdre di-
mecres en el partit de pretem-
porada disputat al camp de la 
Rapitenca 2-0. El tècnic Josep 
Balart, del que portem de pre-
temporada, admetia que “les 
sensacions a hores d’ara són 
diverses. Estem provant coses 
i fins que no trobem el punt 
al que volem arribar costa una 
mica i el procés de progressió 
és més lent. La part positiva és 
que davant de rivals de cate-
goria superior estem contents 
del rendiment donat. Ens hem 
adaptat al rival i hem tingut les 
nostres opcions per poder de-
cantar els partits en moments 
determinats. Per contra, ens 
costa molt dur la iniciativa da-
vant de rivals que estan en ca-

nova temporada, enguany a 
Lliga Elit. Abans del partit de 
presentació, van fer el llança-
ment d’honor les dames del 
club: Coia Vizcarro Juan i Ona 
Peribañez Capilla. En la con-
frontació, la Rapitenca es va 
imposar 2-0 al Tortosa Ebre, 
gols de Gerard Verge i Favio 
Osorio. El proper partit serà 
demà a Ascó (18.30 hores). 

Nota i Foto: UE Rapitenca. 

tegories inferiors. Hem de fer 
més autocrítica i exigir-nos 
més per a ser dominadors i 
no contagiar-nos del joc del 
rival. En general, no és res que 
no es pugue millorar a la pre-
temporada. Anirem pulint els 
detalls, rectificant per estar al 
nivell que voldríem”. 
Erik Marcos, procedent de 
la Pobla, es va incorporar a 
l’equip la setmana passada. 
No es descarta poder fer una 
altra incorporació. S’han fet 
gestions però no han fructi-
ficat. D’altra banda, Povero 
serà operat l’11 de novembre. 
En principi, no sembla que la 
lesió sigui greu però caldrà 
esperar fins llavors per sa-
ber-ho. 

Kochini i John, 
continuen al 
Pinell

Kuchini, jugador que ha tin-
gut diverses ofertes, seguirà 
al Pinell. També ho farà John. 
I ha tornat El Bicho, goleja-
dor del Bonavista i davanter 
ja conegut al municipi terraltí. 
De la pretemporada, el tèc-
nic Pau Alegria manifestava 
que “estem en rodatge, fins 

ara no hem pogut disposar 
de tots els jugadors als entre-
naments i això comporta que 
costa després en els partits. 
Però anem progressant Dis-
sabte, amb tots els efectius, 
vam guanyar 0-3 al Maella. 
Després, els de Tarragona van 
haver de marxar i ens vam 

quedar limitats. Vam perdre 
contra l’Horta però vam te-
nir opcions. I dimecres vam 
empatar a Gandesa (2-2), 
amb l’equip ja més rodat. 
Tenim molts recursos ofen-
sivament i enguany dona-
rem que parlar a la catego-
ria”. 
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ACTUALITAT
El Jesús i Maria 

s’imposa a 
l’Ampolla

El Jesús i Maria es va imposar 
contra el Masdenverge (3-0) i 
contra l’Ampolla (0-4). 
Segons el mister Lluís, “estem 
molt contents de com va la 
pretemporada, conscients que 
encara hi ha feina per fer. El 
bloc que tenim és pràctica-
ment el mateix, i els jugadors 
que han arribat s’estan adap-
tant força bé. Esperem que 
com fins ara ens respectin les 
lesions i puguessin seguir en 
la bona línia de treball”. Com 
a altes de darrera hora desta-
car la incorporació del por-
ter Andreu Borràs, que la lliga 
passada va estar a Ulldecona i 
que esta campanya va estar en 
converses amb el Corbera. 
Segons fonts del club, el por-
ter partidalenc Sergi Bo va fit-
xar pel Masdenverge.  El Jesús 
i Maria espera tancar un altre 
fitxatge en els propers dies. 

Tercera edició del Memorial 
Solidari Mestre Torres 

El dimecres dia 11 de setem-
bre, a partir de les 16.45 h, es 
disputarà el torneig Memo-
rial Solidari Mestre Torres, 
el qual enguany compleix la 
seva tercera edició amb la 
finalitat de continuar sumant 
fons i forces per lluitar con-
tra la malaltia de l’Alzheimer. 
Aquesta vegada, el torneig 
unirà als primers equips de 
l’Amposta, La Cava, el Jesús 
i Maria i el Tortosa Ebre, que 
jugaran entre ells a les instal-
lacions esportives Josep Ma-
ria Torres de Jesús i Maria.
LAssociació Projecte Mes-
tre Torres té com a finalitat 
fomentar i conscienciar a la 
població sobre la malaltia de 
l’Alzheimer i afavorir la seva 
investigació. 
De fet, el representant de 
l’entitat, Josep Maria Torres, 
en l’acte de presentació, va 

Amposta-La Sénia, Copa 
Catalunya, diumenge (19 h)

L’Amposta va jugar dissabte a 
Roquetes (0-2), un altre par-
tit de pretemporada. El tècnic 
Ferran Simó, manifestava que 
“el partit va ser molt compe-
tit, tot i que ara estem justets 
d’efectius per tenir alguna bai-
xa típica de la pretemporada. 
En tot cas, l’equip té moltes 
ganes de competir i va estar 
molt a l’altura en el partit a 
Roquetes, amb molta il.lusió i 
ganes com en la resta de par-
tits disputats fins ara. I tot això 
davant d’un bon rival”. 
L’Amposta ha format una 
plantilla molt jove: “la mitjana 
d’edat és de de 19/20 anys. 
Però engresca  molt per l’acti-
tud. Ens costarà adaptar-nos a 
la categoria, tenint molts juga-
dors de primer any d’amateur. 
Però estic molt satisfet per la 
feina que s’està fent, amb mar-
ge de millora”.
L’Amposta rebrà la Pobla, 
demà dissabte (19 h), en el tor-
neig Manel Añó. I i diumenge 
disputarà la Copa Catalunya 
contra la Sénia. “Dos partits 
exigents que aniran bé perquè 
l’equip agafe sensacions con-
tra rivals amateurs”, deia Simó. 
En el cas de guanyar a la Sé-
nia, el cap de setmana següent 

l’Amposta tancaria la pretem-
porada jugant contra el Valls 
dissabte i disputant diumenge 
un altre partit de Copa, cas de 
vèncer a la Sénia esta setmana.
El tècnic ampostí valorava la 
pretemporada: “estem con-
tents, comptem molt amb els 
jugadors de la cantera, fins i tot 
joves de 15 i 16 anys han vingut 
amb el primer equip. A més, 
darrera hi ha un juvenil molt 
potent. La lliga serà complica-
da però estem segurs que, se-
guint la línia marcada pel club,  
anirem progressant i creixent”. 
D’altra banda, el juvenil de 
l’Amposta de Lliga Nacional 
debutarà en el campionat vi-
sitant el Barça. En la segona 
jornada, l’Espanyol era qui ha-
via de visitar l’Amposta. Ha de-
manat poder jugar en una altra 
data i el partit es disputarà al 
desembre, coincidint amb la 
Fira. 

El Remolins Bítem incorpora a 
Yasser (Tortosa Ebre B)

El Remolins Bítem va guanyar 
el Tortosa Ebre en el seu dar-
rer partit de preparació fins al 
moment. El mister Adrià Gon-
çalves fa una bona valoració 
de la pretemporada: “tot i que 
en algunes sessions d’entre-
nament hem tingut baixes per 
motius de vacances o per les 
clàssiques molèsties per car-
regues, estem molt satisfets 
del treball per arribar bé a l’ini-
ci de la lliga”. Del partit contra 
el Tortosa Ebre, el mister del 
conjunt de Bítem manifestava 
que “vam fer una molt bona 
primera meitat, sent contun-
dents en defensa i en atac, 
avançant-nos en el marca-
dor. I a la represa vam seguir 

ben posats efectuant un gran 
treball per contrarestar al rival 
que va fer un pas Avant. En tot 
cas, deixant de banda el resul-
tat, l’important va ser l’actitud 
i poder agafar ritme i millorar 
quant a conceptes tan defen-
sius com ofensius”.
Al Remolins-Bítem li resten 
dos partits de pretemporada. 
Este cap de setmana jugarà 
contra l’Amposta B. I el darrer 
serà contra el Catalònia, en 
festes a Bitem. 
La plantilla, a hores d’ara, pre-
senta una novetat amb la in-
corporació de Yasser (Tortosa 
Ebre B). Segons el mister, el 
jugador es quedarà després 
d’unes setmanes a prova.

detallar que “l’objectiu d’aquest 
torneig és el de recaptar fons 
per a la investigació de la ma-
laltia, i superar els 4.100 € que 
el darrer any vam poder apor-
tar a la Fundació Pasqual Ma-
ragall, en una edició que va ser 
un èxit i al qual hem d’agrair la 
participació i la col·laboració 
de molta gent”.

Dol al CF Ulldecona
Fa dos setmanes ens va deixar, 
als 63 anys i després d’una llar-
ga malaltia, Àngel Callarisa Vi-
dal, persona carismàtica i força 
coneguda al municipi faldut, 
principalment per la seua vin-
culació al futbol. Va regentar la 
cantina del bar del camp muni-
cipal durant els darrers 30 anys 
i sempre va estar implicat amb 
el club i amb les instal.lacions. 
Aquella setmana, en el partit 
de pretemporada de l’Ullde-
cona, es va fer un emotiu mi-
nut de silenci i els jugadors van 
lluir braçals de respecte i con-
dol. La família Callarisa és for-
ça emblemàtica a la localitat. 
El germà d’Àngel, Paco, que va 
ser també president i directiu 
del club, volia agrair totes les 

mostres de suport rebudes en 
els darrers dies en record al 
seu germà. Més Ebre se suma 
a les mostres de condol per 
tota la família.

El porter Andreu Borràs 
s’incorpora finalment al 

Jesús i Maria

Demà dissabte, es 
jugarà el trofeu Manolo 
Añó, entre l’Amposta i 

la Pobla

Xavi de la Torre no seguirà jugant 
al Tivenys, després de 13 anys

Xavi de la Torre, defensa cen-
tral que durant 13 temporades 
ha defensat l’escut de la UE 
Tivenys, amb molta professi-
onalitat i carisma, ha decidit 
no seguir jugant. Va arribar 
a l’equip procedent del Sant 
Jaume per l’amistat que te-
nia, establerta al juvenil del 
Tortosa, amb Carles Beltran 
i Pau Mauri. Es va incorporar 
avançada aquella temporada 
per ajudar a l’equip fins a finals 
d’aquella lliga. Va seguir i ha 
estat durant 13 temporades al 
Tivenys, sent jugador, entre-
nador, patrocinador, directiu...
Gran company i amic, deixa 
emprenta a Tivenys on sempre 
serà recordat per tot el que ha 

fet per l’equip. 
D’altra banda, dins de l’actua-
litat de la UE Tivenys, dir que 
Ignasi Mauri, segons fonts del 
club, torna com a mister.

Dimecres dia 11 de 
setembre.

Amposta-Tortosa Ebre
i Jesús i Maria-la Cava
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L’AMPOLLA

El tortosí Yassine Ouhdadi guanya l’or 
als 5.000 metres classe T13 dels Jocs 

Paralímpics
L’atleta de Tortosa Yassine 
Ouhdadi va guanyar la me-
dalla d’or als Jocs Paralím-
pics de París, en revalidar el 
títol dels 5.000 metres clas-
se T13 per a discapacitats vi-
suals. Ouhdadi és nascut al 
Marroc però criat a Tortosa.
Aquest va ser el seu segon 
or en uns Jocs i en esta oca-
sió va ser la primera medalla 
catalana a la capital fran-
cesa.
L’Estadi de França, amb uns 
70.000 espectadors, va ser 
testimoni de la fita d’Ou-
hdadi. L’atleta ebrenc es 
va distanciar clarament de 
la resta i va aconseguir un 
temps que li va permetre 
consolidar el seu lideratge a 
la prova. El seu temps final 
fou de 15.50.64, gairebé dos 

Fase prèvia del Torneig Jordi Pitarque, 
demà dissabte

Al juliol va tenir lloc, a l’Am-
polla, l’acte de presentació 
del Torneig alevi Jordi Pitar-
que.
Va ser el tret de sortida d’un 
esdeveniment de gran ca-
lat tant en l’aspecte esportiu, 
com en l’emocional i també 
el solidari. Un Torneig con-
solidat que té repercussió en 
el futbol base de l’Estat Espa-
nyol. Demà dissabte se dispu-
tarà la fase prèvia i els equips 
que la superen completaran 
els grups de la fase final que 
es jugarà el cap de setmana 
següent. Dies 14 i 15 de se-
tembre.
La fase prèvia es jugarà demà 
dissabte, dia 7 de setembre, 
amb 3 grups formats per 4 
equips. Els campions de cada 
grup passarà a la fase final, i 
també un millor segon. Els 
partits, demà, començaran a 
les 9 de matí i es disputaran 
fins a les 13.30 h. A la tarde, 
tindrà lloc el torneig feme-
ní. S’iniciarà a les 15 hores i 
la final està prevista per a les 
19.30 hores. La fase final del 
torneig, a les instal.lacions 
esportives Jordi Pitarque, tin-
dran lloc el cap de setmana 
del 14 i 15 de setembre. 

Renovació d’Àfrica Valls 
pel Club Handbol Amposta

El Club Handbol Amposta ha 
confirmat esta setmana la 
continuïtat d’Àfrica Valls una 
temporada més defensant la 
porteria del sènior femení.
D’altra banda informar que 
l’equip ampostí, en el par-
tit de preparació disputat 
dissabte es va enfrontar al 
que serà un rival al grup C 
de Divisió d’Honor Plata Es-
tatal: l’Almassora  conjunt 
acabat de descendir de Divi-
sió d’Honor Oro estatal Bon 
partit pels dos conjunts on 
l’Almassora als primers trenta 
minuts va ser superior, amb 
molt ritme de partit, mentre a 
l’Amposta li costava el reple-
gament defensiu que va fer 
que les visitants, amb cons-
tants contraatacs, contragols 
i segona alejada, es distanci-

arien al marcador fins a arri-
bar al descans amb el resultat 
de 12-20.
A la segona meitat l’Ampos-
ta amb més velocitat als re-
plegaments, la forta defen-
sa i l’efectivitat de cara a la 
porteria visitant va guanyar 
el parcial dels segons trenta 
minuts (17-11) per arribar al 
final del matx amb el resultat 
ja esmentat de 29-31.

segons menys que el segon 
classificat, el rus Aleksandr 
Kostin. Clifford, el tercer a 
la competició, no va poder 
mantenir el seu ritme a l’úl-
tima volta, finalitzant amb un 
temps de 15:55.05.
Les mostres de suport i les 
felicitacions per Yassine han 
estat multitudinàries una ve-

El Club Esportiu Futsal 
Tortosa tindrà secció de volei 

El CE Futsal Tortosa creix i 
ho fa amb una secció de vo-
lei per la pròxima temporada. 
Un projecte pel qual s’ha es-
tat treballant durant els dar-
rers mesos i que comptarà 
amb un sènior masculí fede-
rat que competirà a tercera 
catalana, amb 16 jugadors, i 
un altre sènior femení no fe-
derat d’iniciació que realitzarà 
entrenaments per captar més 
jugadores. El responsable de 
l’àrea tècnica del voleibol, 

Llorenç Vericat, va explicar 
que és un projecte madurat 
amb l’objectiu d’establir una 
base estable que ajudi a po-
tenciar la pràctica del volei a 
Tortosa. Per la seua part, el vi-
cepresident del CE Futsal Tor-
tosa, Joan Accensi, va desta-
car que la incorporació de la 
secció de voleibol s’entén per 
la filosofia de l’entitat com a 
club esportiu que pretén am-
pliar l’oferta a la ciutat. (Notí-
cia de Ràdio Tortosa)

Segon or en uns 
Jocs

Demà, a la tarda,
es disputarà el torneig femení

Dimecres 11 de setembre tindrà lloc el Torneig de Futpadel 
Monclús Gotim, al Club Tennis Tortosa. La inscripció val 20 eu-
ros i el premi per al campió són 200 euros més el trofeu. Els 
subcampions tindran un trofeu, més un sopar a més de material 
esportiu.

gada més. Tortosa i les Ter-
res de l’Ebre viuen amb or-
gull els èxits de l’atleta, tot 
un exemple de sacrifici i su-
peració. Foto: EFE
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Mentre tota la Catalunya ja 
tenia els seus calendaris, pel 
que fa la Quarta catalana, 
les Terres de l’Ebre foren la 
darrera demarcació per sa-
ber el seu futur. I tal com 
vaig avançar el 9 d’agost a 
Més Ebre, s’han aprovat dos 
grups i l’únic mini error que 
vaig tenir va ser que vaig dir 
que farien play off d’ascens 
els tres primers de cada grup 
i finalment seran quatre per 
grup els que jugaran la fase 
final per pujar, en una lliga 
de vuit equips. Això per l’as-
cens.
Per mi és un fracàs absolut 
fer dos grups. Hi havia altres 
solucions, la més factible era 
passar alguns equips de Tar-
ragona a les Terres de l’Ebre. 
La temporada passada, en 
els tres grups de la província, 
hi va haver un total de 40 
equips i aquesta campanya 
seran 58. Per a mi, el més 
factible era fer 4 Grups. Al 
final se n’han fet cinc.
Els guanyadors en este for-
mat de dos grups a Terres de 
l’Ebre, seran quatre de cada 
grup, els que passaran a la 
fase final d’una lligueta que 
pot ser molt apassionant. 
Dels vuit en pujaran Dos.
Però els altres 12 equips te-
nen dos possibilitats: o com-
petir en una segona fase on 
no hi ha premi en ascensos o 

descansar, des del febrer fins 
al setembre, o sigue la meitat 
de l’any sense competició. 
¿I per què no una lliga de 
20 equips?. Quan es va cre-
ar aquesta categoria el 1973 
i durant set temporades els 
equips participants eren 20 
per grup. 
En tot cas, la lliga inicial serà 
emocionant perquè de cada 
grup hi ha quatre candidats 
per a la segona fase i veig sis 
equips molt definits per a la 
segona fase, que serà de 8 
equips. Dels dos que falten hi 
ha molts dubtes i podrien en-
trar alguns equips que, d’en-
trada, no estan a les travesses. 
Així mateix, també podem 
veure alguna decepció dels 
aspirants. 
En general, la lliga de 4a cata-
lana tindrà un augment subs-
tancial aquesta campanya a 
tot Catalunya amb 111 nous 
equips més que la temporada 
passada i només cal veure a la 
zona de Tarragona s’ha passat 
de 24 a 38 equips i al nos-
tre territori haguessin hagut 
d’haver-hi més. 
Els filials del Tortosa-Ebre 
i Rapitenca haurien d’estar 
però van preferir no competir. 

Un total de 40 equips han pas-
sat per aquesta categoria des 
que es va crear la 1973/1974 
fins a 58 el que és gairebé un 

MOLTS ASPIRANTS A L’ASCENS
50% més d’increment però 
cal matisar que les lligues de 
categories superiors eren de 
18 equips i ara han passat a 
16, de manera que l’arrosse-
gament d’equips ha compor-
tat ampliació de la 4 catalana. 
Una categoria que semblava 
el 2015 que tenia el perill de 
desaparèixer ja que només 
hi havia 13 equips, però que 
ha donat un canvi radical per 
diverses situacions: la torna-
da del futbol de tres equips 
(Campredó, Horta i Torre Es-
panyol, la temporada passa-
da), i aquesta novament tres 
equips més Aldover, La Sénia 
B i Ascó B amb la qual cosa 
són sis nous conjunts en tan 
sols dues temporades. 
Si la campanya passada va ser 
emocionant amb un play off 
d’ascens que va ser un èxit 
total, aquesta es presenta 
també amb molts atractius, 
primer que res per ser una 
primera fase (les places 3 i 
4 de cada grup poden estar 
renyides) i en la segona fase 
amb 8 equips serà brutal amb 
grans partits. Dues places 
d’ascens estaran en joc.
La passada temporada vaig 
posar com a favorit l’Olimpic 
i al final no va ser però vaig 
encertar a l’Amposta B que 
el posava com a campió ta-
pat. Les 4 places per al play 
off d’ascens les vaig encer-

tar amb Ginestar, Benissanet 
a les meves travesses i amb 
Corbera i Olimpic per a l’as-
cens. Aquest any la travessa 
final no és fàcil perquè crec 
que hi ha més nivell que la 
passada campanya i els tres 
equips nous Aldover, Ascó B i 
la Sénia B poden donar molta 
guerra. 
Una categoria que té en-
trenadors il·lustres, Narcis, 
Morales, Capera, Òscar Ru-
mense que han entrenat en 
categories superiors. 
Recordar també que la lli-

ga de 4a catalana comença 
amb tres descendits i tres 
equips nous, més un Cam-
predó i Horta que després 
del debut la passada campa-
nya ara es consolidaran. Un 
Corbera i Olimpic clàssics 
de 3a catalana que voldran 
pujar i els equips que l’any 
passat estaven en una cate-
goria superior, Godall i Xerta, 
compten com a punt fort el 
seu camp. 
Molts equips, moltes emoci-
ons: se’ns presenta una tem-
porada que promet.

QUARTA CATALANA
QUARTA CATALANA

ELS 20 EQUIPS
CLASSIFICAT 23/24         EQUIP                                    ENTRENADOR

ALDOVER
ASCÓ B

BENISSANET
CORBERA

GANDESA B
HORTA

FATARELLA
OLÍMPIC

TORRE ESPANYOL
XERTA

AMETLLA B
CAMPREDÓ

GODALL
CATALÒNIA B

J I MARIA C
LA CAVA B
LA GALERA
LA SÉNIA B

S JAUME
TIVENYS

MORALES
JOSEP SASTRE
JOAN BLADÉ

JORGE PARRAGA
SERGI MANERO
MANU QUIRÓS
ÒSCAR LAHOZ
ÀLEX JURADO
SISCO MARTÍ

QUINTANA
ÒSCAR RUMENSE

MARC BEL
JORDI PÉREZ

CARLES BELTRAN
BALTASAR CAPERA

IAN TOMÀS
FÈLIX GÓMEZ

NARCÍS LABORIA
IGNASI MAURI

HISTÒRIC PRIMERS CASSIFICATS
TEMP           CAMPIÓ            2 CLASSIFICAT              3 CLASSIFICAT

23/24
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19
17/18
16/17
15/16
14/15
13/14
12/13
11/12
10/11
09/10
08/09
07/08
06/07
05/06
04/05
03/04

AMPOSTA B
PINELL

MASDENVERGE
TORTOSA B

PINELL
EBRE ESCOLA 

FLIX
MORA NOVA 

PINELL
VILALBA
GODALL

CORBERA
CAMPREDÓ
SAN JAUME 

ROQUETENC B
CORBERA

MASDENVERGE
AMPOSTA B

PINELL
TIVENYS

CATALÒNIA B

GINESTAR
CAMARLES B
GANDESA B

CATALONIA B
GANDESA B

ARNES
RAPITENCA

ARNES
SAN JAUME E

OLIMPIC  
CAMPREDÓ

BATEA
ATLAS

TIVENYS
FLIX

BATEA
REGUERS
VILALBA

EBRE ESCOLA
ASCÓ B

ROQUETENC B 

CORBERA
ALCANAR

XERTA
AMETLLA B

BENISSANET
AMPOSTA B
AMPOSTA B

MASDENVERGE
LA GALERA 

ASCÓ B
GINESTAR

ALCANAR B
FLIX

GODALL
MÓRA LA NOVA

R BÍTEM B
CORBERA

MÓRA NOVA 
ROQUETENC

PINELL
RASQUERA

GOLEJADORS
TEMP          PICHICHI         G        2N GOLEJADOR   G   3ER GOLEJADOR       G

23/24

22/23

21/22

20/21

19/20

18/19

17/18

16/17

15/16

14/15

13/14

12/13

11/12

MARCOS 

PERE NACHER

ALEIX BAYERRI

ALEIX SALVADÓ

CARLOS FIGUE

PEP MONTESÓ

PEQUE

RAUL SAUMELL

PAU MUÑOZ

ROBERT 

JOAN ZARGOZA

FIDEL 

YOUNESS

32

27

28

8

23

24

36

39

30

26

28

49

17

YOUSEF 

JOSEP CID

PAU BORIA

JOAN VENDRELL

POL BLADÉ

POL BLADÉ

CARLES TORNEL

PAU TOMÀSS

VELISLAV

PAU MUÑOZ

TONI BARBERÀ

PIÑEIRO

JOSEP MARTI

30

20

25

5

20

18

36

34

20

22

33

31

15

MARTI SABATER

ADRIÀ VALL 

MARIUS

JOSEP BONET

MARCEL GUIU

ZOUHIR 

MAGI ANDREU

SERGI FORNÓS

GERI  AARON

YOUNESS

MARIUS 

TONI BARBERÀ

DANI PITARQUE

30

20

24

5

14

18

29

26

13

21

24

26

15

GRUP 1

NOU EQUIP
NOU EQUP
5
3
11
6
10
4
16
3 CATALANA

GRUP 2

14
8
3 CATALANA
3 CATALANA
15
7
12
NOU EQUIP
9 
13

JO
AQ

U
IN

 C
EL

M
A

BY JOAQUIN CELMA

LES MEUES APOSTES

* PER A L’ASCENS: OLIMPIC I HORTA

* ELS ALTRES CANDIDATS: CORBERA, 
CAMPREDÓ, GODALL I XERTA

* ELS EQUIPS REVELACIÓ: LA CAVA B, LA SÉNIA B,  
CATALONIA B I GANDESA B

 
* NO QUEDARÀ ÚLTIM: TORRE ESPANYOL

* FARAN MILLOR TEMPORADA: AMETLLA B,
JESÚS I MARIA C, LA FATARELLA I LA GALERA 

* LES INCÒGNITES: ALDOVER, TIVENYS,
BENISSANET, ASCÓ B I SANT JAUME
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JOAQUIN CELMA

                                                     NACIONAL      
EQUIP                        1D      2D    1FED/2 B    3 FED   ELIT/1C    1 C/PREF   2C         TOTAL

93
88
14
4
3
 
2
 
 
3
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44
23
24
33
24
12
15
5
14
7
 3
3
1
 
1
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
6

 
 

22
26
12
23
31
20
21
3
17
17
9

30
 
 2
1
 
 
 
4
 
 
 8
 
17
 
4
8
 
8
 8
 
 

 
 
5
27
45
16
18
49
45
59
40
28
49
25
47
41
42
34
30
28
33
25
44
32
35
26
30
19
33
29
28
12
31
11
16
11
 
 9
 
 
 

 
 
1
1
4
2
3
7
2

18
10
24
18
10
29
34
28
41
34
40
23
41
22
23
26
21
22
24
14
30
13
23
16
22
12
21
10
 2
1
 
11
4
9
 
 
 
4
 
 
 
3
2

 
 1
 

 
 
 
 
 
 
 
3
 
 
1
 2
 
2
7
4
9
6
19
11
13
18
4
8
18
2

23
16
8
12
18
14
14
17
19
3
12
12
12
15
 1
1
1
2
 1
5
 
9
6
 
1
1
2
1
 
1
 
 
2
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
1
 
 
 1
 3
5
2
 1
 1
12
 
 9
7
 
 1
7
 
5
 
 
7
4
19
16
30
27
3
21
18
11
22
 7
28
30
17
14
8
9
17
1
3
4
 5
1
2
4
4

3
2
2
1

660
654
490
431
418
406
389
382
382
357
352
315
309
299
296
287
286
271
261
259
259
259
259
257
254
253
239
236
235
230
227
212
208
163
154
143
81
69
49
48
46
36
36
32
32
27
26
26
21
17
12
11
8
7
4
4
4
4
4
3
2
2
1

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
26
27
28
29
30
31
32
33
45
49
51
81
91
121
126
130
149
150
163
164
184
190
191
213
244
288
308
356
385
470
471
472
473
475
486
548
550
625

BARCELONA 
ESPANYOL
SABADELL
GIMNÀSTIC

GIRONA
BARÇA AT 

LLEIDA
SANT ANDREU

TERRASA
EUROPA

BADALONA
FIGUERAS

REUS 
HOSPITALET
GRANOLLERS

MANRESA
JÚPITER

VILAFRANCA
SANTS
HORTA

MATARÓ
VIC

TORTOSA
OLOT

IGUALADA
F GRAMANET
MARTINENC

PALAMÓS
GAVÀ

SANTBOIÀ
MANLLEU
CORNELLÀ
BALAGUER
AMPOSTA

RAPITENCA
LA CAVA

ALCANAR
ASCÓ

ULLDECONA
LA SÉNIA

CAMARLES
AMPOLLA

JESÚS I MARIA
GANDESA
R BITEM

CATALÒNIA
AMETLLA

ROQUETENÇ
MORA EBRO

ALDEANA
FLIX

SAN JAUME E
S BÀRBARA

MÓRA NOVA
ASCÓ ESCOLA

GINESTAR
OLIMPIC MORA

PERELLÓ
TORTOSA EBRE 

DELTEBRE
BATEA 

EBRE ESCOLA
GODALL

CATALUNYA

2
3

3

2

Amb este rànquing, es poden 
comprovar els equips que 
han militat des de 1a divisió 
fins a 2a catalana, des del 
1928 al 2024. Apareixen els 
principals equips de Catalu-
nya i es poden veure també 
els clubs del nostre territori. 
La setmana vinent oferirem  
rànquing dels millors equips 
de Tarragona i el darrer di-
vendres, abans de l’inici de 
la temporada, publicarem 
rànquing només d’equips 
ebrencs.

NOTA
Sistema de puntuació. Pri-
mera divisió (7 Punts ); Se-
gona (6), Segona B: (5 punts) 
Tercera Divisió (4 punts); 1a 
Catalana i  lliga elit (3 punts) 
Preferent (2 punts) i Segona 
catalana (1 punt ).
En aquest rànquing només 
estan inclosos els equips que 
han militat a les categories 
superiors, nacionals, 1a Regi-
onal B i A, 1 catalana, Prefe-
rent, primera regional i sego-
na catalana.
Les puntuacions de la 1 Cat 
són de les categories primer 
regional B i A i 1 catalana.
Nota. La primera catalana es 

TOTS ELS CLUBS QUE HAN
MILITAT DES DE 1 DIVISIÓ FINS A 2 CATALANA 
1928/2024

fusiona amb la Preferent el 
2010/11.
La 2z catalana (antiga 1 re-
gional) es crea el 84/85 amb 
només equips de Tarragona,
La província no té només un 
grup d’equips de Tarragona 
fins a la campanya 71/72
La Preferent es crea a la tem-
porada 68/69, un any abans 
existien dos grups de regio-
nal A i B on militaven alguns 
equips de la nostra província 
i la categoria superior era la 
tercera divisió.
La 1a divisió i la segona es 
crea 1928/1929 i la segona 
divisió B la 77/78. 

A la plana anterior, es publiquen avui dades de la Quarta catalana. Oferim en esta plana més 
dades de la categoria en general.

MÉS QUARTA CATALANA

PARTICIPACIONS A 4A
        EQUIPS      TEMPORADES

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
26
27
28
29
30
31
32
33
34
35
36
37
38
39
40
41
42
43

BENISSANET
CAMPREDÓ

TIVENYS
CORBERA

PINELL
XERTA

TORRE ESPANYOL
 FATARELLA

FALSET
LA GALERA

CATALÒNIA  B
SANT JAUME  

MASDENVERGE
ASCÓ

GINESTAR
HORTA

AMPOSTA B
ASCÓ B

ALDOVER
LA CAVA B

MORA NOVA
GODALL

JESÚS I MARIA B
CAMARLES  B

OLIMPIC (abans mora)
CAMARLES

J.CATALÒNIA
ALDEANA

AMETLLA B
FLIX

GANDESA B 
LA SÉNIA B

JESÚS I MARIA
ROQUETENC

AMETLLA
GANDESA
AMPOLLA
R-BITEM B

SANTA BÀRBARA
JESÚS I MARIA C

ALCANAR
LA SÉNIA
PERELLÓ

EQUIPS INACTIUS

1
2
3
4
5
6
7
8
9
10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
26
27
28
29
30
31
32
33
34
35
36
37
38
39
40
41
42
43

BOT
RASQUERA

VILALBA 
MARÇÀ

BENIFALLET
TIVISSA
BATEA

RIBAROJA
MIRAVET
GARCIA

AMPOSTÍ AT
SAN JAUME B

ARNES
REGUERS

ROQUETENC B
DELTEBRE

MORA EBRO B 
ALDEANA B
R BITEM B
MONTELLS

RAPITENCA B
EBRE ESCOLA  

BITEM
TORTOSA B 
CANAREU

 ALCANAR B
ALDEANA B

 ULLDECONA B
ATLAS CLUB
PERELLÓ B 

BARCELONISTA
EBRE ESCOLA B

DELTEBRE B 
FALSET B

GINESTAR B
ASCÓ  ESCOLA

VENUS
CASENC 
FLIX B

BATEA B

EQUIPS DESAPAREGUTS 
ELS DARRERS ANYS

TORTOSA EBRE
EBRE E. B, OLIMPIC B I PERELLÓ B

REM BÍTEM B I BATEA
ARNES

DELTEBRE I VILALBA
PINELL, CAMARLES B, PERELLÓ B I 

BATEA B
ASCÓ B, BOT, AMETLLA B, ALCANAR 

B I J I MARIA B
CAMPREDÓ, HORTA, LA GALERA I 

ROQUETENC B
ALDEANA B, REM BÍTEM B I 

AMPOSTA B
LA CAVA B, MUNTELLS, S JAUME B

ATLAS, TIVISSA I DELTEBRE B
BENIFALLET I RASQUERA

ULLDECONA B
TORE ESPANYOL

REGUERS I VENUS
RAPITENCA B, MIRAVET I EBRE ES

GANDESA B
VANDELLÓS

MOLAR, GARCIA, GUIAMETS I 
ALDOVER

Els millors equips de Catalunya

BY JOAQUIN CELMA

32
27
25
 25
23
23
20
 20
 19
 19
 15
13
 13
 13
 11
9
9
9
8
8
7
6
6
5
5
5
4
4
3
3
3
3
2
2
2
1
1
1
1
1

35
34
31

30
28
27
25
24
22
21

20
19
19
18
18
17
15
15
15
14
13
12
8
8
7
6
6
6
6
5
5
5
4
4
4
4
3
3
3
3
2
2
1

        EQUIPS      TEMPORADES

24/25
22/23
21/22
20/21
19/20
18/19

17/18

16/17

15/16

14/15
13/14
12/13
11/12
10/11
09/10
08/09
07/08
06/07
05/06

(HI HA EQUIPS QUE HAN TORNAT A 
COMPETIR DES DE LLAVORS)
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PASTÍS
DE POMA

ta de full en una safata de forn. 
Pots aprofitar el mateix paper en 
el qual sol anar embolicada. 
Fon la mantega i amb l'ajuda 
d'un pinzell pinta la base de la 
pasta de full.
A continuació es prepara una 
crema pastissera barrejant els 
dos rovells d'ou amb la llet i el 
midó. Es posa tot a bullir fins 
que espessi, remenant amb 
una cullera de fusta perquè no 
s'enganxi. Un cop tingui textura 
de crema es col·loca en un gol, 
s'enfilma i es deixa refredar. 
Arriba el torn de les pomes. Cal 
pelar-les, retirar el cor i trosse-

jar-les en làmines fines.
Quan la crema pastissera esti-
gui freda s'estén sobre la pasta 
de full, cobrint-la bé.
Seguidament es col·loquen les 
làmines de poma, començant 
per les vores, muntant-les unes 
sobre les altres, i fins arribar al 
centre, en forma d'espiral.
Es col·loca al forn fins que es-
tigui la pasta de full cuita i la 
poma es vegi rostida.
Un cop atemperada es prepa-
ra la melmelada, amb la que es 
pinzellarà la poma perquè el 
pastís brilli.
Hi pots afegir canyella, si vols.

INGREDIENTS:

· 2 pomes golden grosses
· 1 làmina de pasta de full
· 1 cullerada de mantega
· 2 cullerades de sucre
· 2 rovells d'ou i 1 ou sencer
· 150 ml de llet
· 1 cullerada de midó
· 2-3 cullerades de melmelada 
de préssec
· Un polsim de canyella per es-
polvorejar

INSTRUCCIONS:
Mentre es prepara el pastís cal 
preescalfar el forn a 200º.
Desenrotlla la làmina de pas-
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

ULLDECONA
Magatzems 

en venda o lloguer a 
diferents llocs del poble. 

674 35 53 49 

Local en lloguer o venda 
de 35m, al carrer major. 

977 25 27 27

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per treballar a la zona de Terres de l’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GEROCULTOR/RA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI
FISIOTERAPEUTA

- Contracte estable en plantilla i substitució
- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

I M M O B I L I À R I A MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu 
espai privilegiat de

PUBLICITAT

610 20 33 25
publicitat@mesebre.cat

capricorn
22/12 al 20/01

Venus a Casa X pro-
tegeix els assumptes 
laborals i pots rebre 
un reconeixement o 
un augment de sou. 
Si viatges, aprofites 
per visitar a algun 
amic que fa temps 
que no veus.

aquari
21/01 al 19/02

El sector laboral 
s'activa. Si cercaves 
feina, es donen 
oportunitats. En 
l'amor pot sorgir 
l'atracció amb una 
persona estrangera 
o amb algú a qui co-
neixes en un viatge. 

sagitari
23/11 al 21/12

Prens decisions al 
sector professional. 
Si a la feina no et 
tracten bé, un advo-
cat t'informarà dels 
teus drets. Pots fer 
noves amistats amb 
persones de més 
edat que tu.

escorpí
24/10 al 22/11

Venus a Casa XII 
inclina a què cerquis 
la pau i a crear 
espais de tranquil·li-
tat a casa. Pots estar 
enamorant-te d'algú, 
però no tens clar si 
aquesta persona et 
convé.

balança
24/09 al 23/10

Dones voltes a un 
tema vinculat a la 
feina o a l'economia 
i no et decideixes. 
Si prens decisions et 
sentiràs millor. Amb 
Venus al teu signe 
desprens un atractiu 
especial.

àries
21/03 al 20/04

A la feina potser 
t'anirà bé ser cau-
telós i no parlar de 
més. La prudència, 
en general, serà 
bona aliada. Poses 
la casa a punt i fas 
alguns canvis o una 
petita reforma.

cranc
22/06 al 23/07

La Lluna Creixent 
pot portar noves 
activitats o fins i tot 
una nova manera de 
veure les coses que 
t'ajudarà. Augmen-
ten els desplaça-
ments o les gestions 
administratives.

verge
24/08 al 23/09

Amb el Sol i Mercuri 
al teu signe et sents 
amb ànim de co-
mençar un projecte 
o de bregar amb 
el dia a dia. L'amor 
pot sorgir en una 
xarxa social o en un 
transport públic.

taure
21/04 al 21/05

En aquests dies 
podries gastar més 
del que és normal. 
A la feina gaudeixes 
d'un millor ambient. 
Si no tens parella, 
amb dos planetes a 
Casa V, l'amor es pot 
fer present.

peixos
20/02 al 20/03

Amb Sol i Mercuri 
per la Casa VII 
tens més ganes de 
relacionar-te i vas 
a alguna trobada o 
activitat grupal. Si 
tens parella, és bon 
moment per parlar 
de temes delicats.

lleó
24/07 al 23/08

Trobada familiar per 
parlar d'un assumpte 
que t'afecta. Pot ser 
que aquestes va-
cances hagis gastat 
molt i inicies un pla 
d'estalvi. Escriure 
sobre el que sents 
t'anirà bé.

bessons
02/05 al 21/06

En aquest moment 
prefereixes guardar 
informació per tu 
perquè has après 
que no tothom és de 
fiar. Pots començar 
un negoci o activitat 
lucrativa amb un 
germà o amistat.
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MIQUEL RAFA FORNIELES
RESPONSABLE DE SOSTENIBILITAT
DE LA FUNDACIÓ CATALUNYA LA PEDRERA 
“10 ANYS DE DELTA BIRDING FESTIVAL”

Durant uns dies al setembre 
el Delta de l’Ebre, s’omple 

de persones fascinades pel 
món dels ocells i la natura en 
general, que venen a gaudir 
del Delta Birding Festival. 
L'epicentre de l’activitat 
el trobarem a Món Natura 
Delta els dies 20, 21 i 22 de 
setembre.

Parlem de tot plegat amb Mi-
quel Rafa, biòleg i responsable 
de sostenibilitat, des de fa vint-
i-sis anys, dels projectes i pro-
grames de Fundació Catalunya 
La Pedrera, així com de la gestió 
dels vint-i-set espais naturals a 
tot Catalunya que la Fundació té 
en propietat.

Miquel, ens pots explicar 
què fa tan especial el delta 
de l’Ebre?  
És un dels espais més importants 
de tota la zona Mediterrània pel 
que fa a riquesa en biodiversitat 
i espais naturals. És especialment 
conegut pels ocells, però va més 
enllà gràcies a l’extraordinària 
riquesa en flora i fauna que es 
pot trobar associada a les zones 
humides. L'aigua hi juga un paper 
determinant, tant la que ve del 
riu i del cultiu de l’arròs, com la 
de la mar i les llacunes, ja que els 
diferents graus de salinitat gene-
ren gran varietat d’hàbitats. Si a 
aquestes condicions hi sumem 
la delicada bellesa dels paisatges, 
els espais gairebé verges, com 
ara tota la costa, més la singula-
ritat cultural de la zona, tenim un 
destí molt especial per descobrir.
 
Amb aquesta edició feu 10 
anys de DBF, quin ha estat 
el recorregut?
Ha estat progressiu, amb un 
creixement constant i relativa-
ment moderat que només es 
va aturar durant la pandèmia. 
Actualment, amb aquests deu 
anys, ja tenim un festival del tot 
consolidat i molts assistents fi-
delitzats. Pretén ser molt inclu-
siu i les noves incorporacions 
solen ser persones interessades 
en l'observació de la natura, per 
aquest motiu hi ha moltes acti-
vitats i tallers d'iniciació, dirigits 
també als més menuts i a les 
famílies. També hi venen moltes 

persones aficionades a la foto-
grafia de natura, i finalment un 
perfil ja més científic i professi-
onal de persones que es puguin 
dedicar principalment al món 
dels ocells.

Ens pots fer cinc cèntims del 
programa d’activitats? 
Hem preparat un programa 
molt variat, amb més de 100 ac-
tivitats, entre elles conferències, 
tallers i exposicions. També hi ha 
programades sortides guiades 
fora del centre per conèixer di-
ferents espais del delta de l'Ebre, 
a més de sortides en vaixell per 
conèixer les aus marines.

A quin projecte de conserva-
ció dedicareu la recaptació 
d’enguany? 
Doncs, és un projecte molt sim-
pàtic que es diu “Apadrina una 
teula pels mussols”. Es tracta 
d’unes teules amb una forma 
especial que fan que el mussol 
pugui tenir un lloc per criar, ja 
que els habitatges i construcci-
ons actuals cada vegada tenen 
menys espais o forats. La idea és 
recaptar diners per poder fabri-
car més teules perquè s'ha vist 
que on n’hem instal·lat, de se-
guida han estat ocupades per 
una parella de mussols. De fet, 
ve a ser una variant d'una caixa 
niu, però especial per a aquesta 

espècie, que ha disminuït molt 
en nombre perquè no troba lloc 
on criar. Justament aquest pro-
blema l'estem veient en moltes 
de les espècies que viuen en es-
pais agrícoles i malauradament 
ara per ara són les espècies més 
amenaçades a Catalunya.

Quines seran les activitats 
més destacades d’aquesta 
edició?
En aquesta desena edició del 
festival hi haurà una petita expo-
sició recopilatòria dels diferents 
projectes de conservació que 
s'han dut a terme en cada edi-
ció, i que han recaptat més de 
trenta-set mil euros en total. Te-
nim una sèrie de ponents des-
tacats, com ara Jari Peltomäki, 
que és un fotògraf professional 
i té material molt interessant, 
sobretot de les zones de l'àrtic 
i d'Escandinàvia. La Mya-Rose 
Craig és una jove influenciado-
ra activista anglesa, coneguda 
com a @birdgirl; o l’Helena Na-
valpotro, investigadora del Cen-
tre de Ciència Tecnologia Fo-
restal de Catalunya, especialista 
de la tórtora, entre d’altres. Cal 
destacar també el DBF júnior, 
que és una secció especial per 
als més joves, amb presentaci-
ons de projectes fets per nois i 
noies aficionats a l’ornitologia, i 
també amb tallers més adequats 

als seus interessos. També una 
singularitat destacada del Fes-
tival és la participació d'artistes 
que fan servir els ocells com a 
element de creació dins la fira 
d’entitats, que enguany comp-
tarà amb gairebé seixanta expo-
sitors.

Pel que fa a la part més lú-
dica del festival, què heu 
preparat per celebrar els 10 
anys?
Volíem gaudir d’una mica de 
festa i farem un concert gratu-
ït i obert a tothom divendres a 
la nit, a la platja dels Eucaliptus, 
amb el grup El Poni Pisador, que 
ha dedicat el seu darrer treball 
discogràfic als ocells. I dissabte 
al vespre al Poble Nou es farà 
una sessió de cinema a la fresca.

Quins objectius de futur albi-
reu per al Festival? 
Volem seguir fent el festival du-
rant molts anys. El festival és 
una iniciativa de tres entitats 
principalment: la botiga Oryx, 
l'Institut Català d'Ornitologia i la 
Fundació Catalunya La Pedrera. 
L'any passat es va afegir l'em-
presa Photo Logístics. El festival 
no seria viable si no tinguéssim, 
a més, un suport institucional 
d'entitats com la Generalitat de 
Catalunya, els ajuntaments de la 
zona, el Consorci Turístic de les 

Terres de l'Ebre i el Parc Natural 
del Delta de l'Ebre.

Per acabar, on podem tro-
bar més informació i les en-
trades?
Accedint a la web del festival 
www.deltabirdingfestival.com 
hi podeu trobar tota la informa-
ció sobre el festival, programa 
d'activitat, ponents, sortides i 
compra d'entrades. Aquest any 
comptarem, també, amb apar-
cament al Poble Nou del Delta 
i a la platja del  Trabucador, des 
d’on sortiran autobusos llança-
dora cap al recinte del Festival a 
Món Natura Delta.

“EL DBF OFEREIX UN 
PROGRAMA D’ACTIVITATS 
MOLT AMPLI I ATRACTIU 

AMB CONFERÈNCIES, 
CURSOS, TALLERS I 

SORTIDES A LA NATURA”

“20, 21 I 22 DE 
SETEMBRE”
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